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Constatada l’existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió. 
 
 
Abans de començar a tractar els assumptes de l’ordre del dia intervé el senyor Fernández 
manifestant que en nom de la Institució voldria traslladar el condol al nostre interventor, per 
la mort, aquesta setmana, de la seva mare, crec que és un sentiment de tota la Corporació. I 
desprès començaríem recordant el què es va acordar a la Junta de Portaveus que eren els 
terminis d’intervencions, perquè desprès no tinguem sorpreses, tot i que varem dir que 
seríem flexibles però intentaríem que el plenari, que és monogràfic sobre pressupostos, 
estigués degudament ordenat i varem parlar què jo faria la primera intervenció de vint 
minuts, un amunt, un avall, per part d’Entesa farien una primera de quinze minuts cadascú, 
pel Partit Popular de Catalunya faria entre deu i onze minuts, Plataforma per Catalunya entre 
cinc, vuit minuts, això seria el primer torn i al segon torn, en aquest cas el govern tindria 
quinze minuts, Esquerra i Entesa, deu minuts cadascú, el PP, cinc minuts i Plataforma per 
Catalunya, dos o tres minuts, per tancar el govern, amb un màxim de tres minuts, aquesta 
era la proposta que es va fer a la Junta de Portaveus. 
 
 
1.- PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT I ELS SEUS ORGANISMES 
AUTÒNOMS (aprovació inicial)/ PLANTILLA MUNICIPAL (aprovació inicial)/ RELACIÓ 
DE LLOCS DE TREBALL I ORGANIGRAMA (aprovació), EXERCICI 2012.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que passarà, en nom del govern a explicar les 
directrius bàsiques d’aquest pressupost, amb el termini que prèviament he dit 
aproximadament d’aquests vint minuts.  Aquest plenari de pressupostos, com cada any, és 
potser el Ple més important que fem a nivell de la corporació, ja varem dir que fora bo que 
intentéssim fer el debat conjunt ordenances i pressupostos, a veure si l’any vinent som 
capaços de fer-lo, de fet ordenances i pressupostos van molt lligats.  Les ordenances, que 
és el Ple que varem fer el Ple Ordinari passat, dona les eines i els recursos per obtenir els 
ingressos i el pressupost no és res més que com es materialitza la voluntat política, en 
paper, en números concrets, que ens posa de manifest les previsions d’ingressos que té 
previst l’Ajuntament i les obligacions màximes que pot arribar a assolir a l’apartat de 
despesa.  A l’apartat d’inversions també fa relació a les inversions previstes i evidentment la 
seva font de finançament, que pot ser diversa com desprès podrem intentar analitzar.  El 
govern quan es planteja aquest pressupost, bàsicament, com qualsevol govern posa sobre 
la taula unes directrius, a ningú se li escapa el context de crisi, en el qual ja estem des de 
mitjans del 2008, per tant, aquest context en el pressupost hi és, també està en vigor i en 
aplicació el pla d’austeritat, que el govern anterior va aprovar al juny del 2010 i que és 
voluntat del govern actual, no només mantenir-lo i prorrogar-lo, sinó que segur que abans de 
final d’any farem una reunió per intentar reajustar alguns criteris i per tant, posar de manifest 
la voluntat clara que s’ha de seguir en la línea de l’austeritat, el rigor i l’eficiència en tots els 
recursos públics i també posem de manifest la previsió d’IPC que hi ha, a final d’any, que 
hem comptat una previsió del voltant d’un 3%, que això evidentment implica que en el 
capítol II, que és la part de contractes que té l’Ajuntament pels serveis que rep d’empreses 
externes, doncs a l’hora de quantificar aquesta previsió hem fet l’estimació del voltant 
d’aquests 3% d’IPC.  Per tant, amb aquestes premisses és amb les que el govern fa un 
pressupost, un pressupost, com dic jo, auster, que té una certa continuïtat amb el que és 
sobretot l’últim pressupost del 2011 i que evidentment el govern el que fa és prioritzar unes 
actuacions, doncs en base a aquests principis que jo he dit abans que és el que ens ha lligat 
a l’hora de fer el pressupost.  Un pressupost, que aquí no només aprovem el pressupost de 
l’Ajuntament sinó tot el consolidat, per tant, Ajuntament, Patronats i Instituts que formen part 
de tota la corporació, que puja aquests 34.563.303 euros. Aquí, a part de fer una esmena 
amb un ajust comptable pressupostari, que fa referència al tema de la recaptació a nivell de 
sancions, per un costat, hem pujat l’ingrés, però també està com a despesa i per tant l’efecte 
és neutre, sí que voldria començar a destacar, en primer lloc l’apartat d’ingressos. Com he 
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dit abans l’apartat d’ingressos venen determinats bàsicament per les ordenances que vàrem 
aprovar en el Ple passat, unes ordenances què com va quedar de manifest, el govern va 
optar per la puja del 2% del IBI, en termes generals, una puja del 2’75% les escombraries 
domèstiques i la resta d’impostos bàsicament congelats i amb alguns incorporem 
bonificacions i incentius de cara a l’activitat econòmica, en grans trets podríem dir que 
aquest era el resum de les ordenances, evidentment deixant a part que la taxa de la Llar 
d’Infants va pujar un 12%, tots sabem perquè el govern va optar per pujar aquest tant per 
cent.  Bé, aquestes ordenances dóna el que és la font d’ingressos ordinaris, en qualsevol 
cas, els ingressos corrents són molts similars als de l’any anterior, si trèiem aquest ajust que 
s’ha fet, pressupostari, el tema de la gestió de multes, bàsicament estem al voltant dels 
mateixos paràmetres en els que ens varem moure en relació a l’any 2011, uns 27  milions, 
aproximadament, d’ingressos corrents.  Aquí cal destacar, com he dit abans, recollir un 
increment de l’IBI del 2%, recollim l’increment del 2’75% les taxes d’escombraries 
domèstiques i també cal destacar, que també a l`apartat d’ingressos es recull com no pot ser 
d’altra manera, la previsió que tenim que algunes subvencions es redueixen amb un tant per 
cent aproximadament d’un 25%, algunes s’eliminen i també recull el que és una font de 
finançament, que és la previsió de participació amb tributs de l’estat, que be aquí, hi ha 
hagut una sorpresa positiva, d’alguna manera, que l’ajustament que venia tenint els últims 
anys, hem vist com bàsicament al 2012 ja podíem dir que es consolida, donat que l’última 
liquidació que rebrem ja serà del 2010 i al 2010 ja estàvem en situació de reducció de 
participació fruit de la crisi, i també, hem tingut una sorpresa perquè ens han incorporat com 
a municipi turístic, la qual cosa també implica un petit increment, això puja al voltant de 
3.912.000 euros.  Aquest és l’apartat d’ingressos, bàsicament ja dic és molt similar al que 
era l’any anterior.  L’apartat de despeses és allà on el govern intenta, fruit de les decisions 
polítiques i les prioritats que té, intentar ajustar aquests ingressos al que són les obligacions 
màximes a les que pot arribar a assolir, hi ha elements que ens marquen, evidentment com 
és el capítol I, que és fruit del que és la gestió de personal, o el capítol II, que són tots els 
contractes que l’Ajuntament ja té en vigor amb les empreses externes, i per tant s’han de 
complir els contractes que tenim signats.  Tot i això cal dir, que els ingressos, el pressupost 
de despesa corrent, l’increment que hi ha d’un any per l’altre, en global, és aproximadament 
del 1’3%, per tant, també és un pressupost amb una forta contenció. Element important és 
que l’any que ve, el govern, fruit que hi ha hagut una sèrie de préstecs, la previsió és que 
tinguin els seus venciments, amortitzarà menys diguéssim menys deute i això fa que també 
l’endeutament, el préstec que podrà fer el govern  sigui inferior, al voltant d’1.600.000 euros, 
però hem volgut fer una aposta de prudència, és a dir, no perquè tinguem d’amortitzar 
menys, hem volgut gastar-nos tota la despesa corrent que ens sobrava, una part la destinem 
a finançar despesa corrent i l’altra a inversió via estalvi pressupostari, per tant, aquest 
232.000 euros que el govern destina a finançar inversió, és una mostra més d’aquesta 
voluntat d’austeritat, perquè sinó, si haguéssim volgut finançar més despesa corrent, l’any 
que ve, quan haguéssim hagut de fer el pressupost del 2013, haguéssim tingut problemes, 
per tant és millor continuar amb aquesta línea d’austeritat i en tot cas, el sobrant que hi havia 
més enllà de gastar-lo en més despesa corrent, dedicar-lo a finançament d’inversió via 
estalvi pressupostari.  Hi ha àrees que tot i que evidentment les puges són molt petites, 
perquè com que el pressupost de despesa corrent puja poc, podríem dir que hi ha àrees que 
tant pujades com baixades no són prou importants.  Sí que hem volgut, com a govern, 
d’intentar que aquelles àrees que pensem que són importants i que inclús algunes estan 
afectades per fonts de finançaments d’altres administracions, doncs bé, intentar centrar-nos 
en posar recursos per completar allò o mantenir aquelles activitats que pensem que en 
aquests moments són importants pel nostre municipi i així hi ha un petit increment de 9.000 
euros a Cultura, un petit increment a Educació de  23.000 euros, un petit increment a 
Serveis Socials de 63.000 mil euros, un petit increment al Pla de Barris de 31.000 euros, 
també hi ha reduccions, algunes àrees també es redueixen, com són, òrgans de govern, 
relacions ciutadanes, no vull donar aquí el detall de totes les àrees, però els increments que 
hi ha per àrees, o les reduccions no són magnituds prou significatives, perquè, com he dit al 
principi, el pressupost té una estructura que ens permet sí un cert marge però tampoc fer 
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grans variacions.  Cal dir aquí, tornar a reafirmar el fet què amb aquesta proposta que 
desprès veurem amb el tema d’inversions, l’endeutament què farà l’Ajuntament que serà  
1.600.000 euros, a l’endeutament estarà al voltant del 38%, per tant, molt lluny del que és el 
topall màxim que marca la Llei d’hisendes locals que és el 110%, sempre he dit el mateix, 
l’Ajuntament nostre no té un problema d’endeutament, en tot cas el problema que té, és el 
que tenim tots els Ajuntaments que és tensió entre despesa corrent i ingressos corrents, fruit 
de la conjuntura econòmica, però no hem tingut mai, i així ho hem dit, ni problemes 
d’endeutament, ni problemes de pagament.  Estem pagant, històricament s’ha pagat de 
manera a bastant curt termini.  Bé, això és el que fa referència a l’apartat d’ingressos. 
Pel que fa a l’apartat de despeses, com he dit abans, el capítol I té un increment de l’1’7 %, 
aquí podríem dir que estem incomplint el pla d’austeritat.  Si ens agafem al Pla d’Austeritat 
literalment hi ha un cert incompliment, és veritat, però l’incompliment bé donat bàsicament 
per dos motius, un és que recull la incorporació de l’arquitecte municipal, en Jordi Font, per 
tant aquesta no és una plaça nova, sinó que la pressupostem, donat que estava en 
Comissió de serveis i per tant, no estava íntegrament pressupostada en el Capítol I.  
Consolidem una treballadora  que ja venia treballant a Serveis socials durant dos anys i per 
tant com que estava finançada íntegrament per subvencions i aquest any la subvenció no hi 
serà, pensem que és bo que segueixi continuant fent aquesta feina, per tant aquí si que 
podríem dir què seria una plaça nova i l’altra és que hi ha una previsió de contractació d’un 
AODL per l’IPEP i que nosaltres hi posem el 20% i per tant està condicionat a que realment 
finalment aquesta subvenció arribi i l’altre és, la previsió d’una plaça de Cap de la Policia, 
que s’incorporarà a partir del 1 de gener, per tant, fruit d’una decisió política, que hem cregut 
oportú que fora bo fer aquest recanvi a la policia i això implica que haguem de sortir amb el 
pressupost, amb aquesta plantilla d’increment.  Tot i això  estem parlant d’un 1’7% 
d’increment, si no tinguéssim en compte ni el cap de la policia i comparéssim la magnitud 
homogènia, en relació a l’any passat, relació a l’arquitecte municipal, l’increment seria 
negatiu, entre altres coses pel bon comportament que hem tingut de les hores 
extraordinàries, per tant aquí cal dir una vegada més que també el pla d’austeritat i la 
voluntat política, donat que les hores extraordinàries han de venir prèviament autoritzades 
pels regidors, està fent que el comportament de la gestió a nivell de serveis extraordinaris, 
també tingui un comportament positiu.  En l’apartat del capítol II, el que recull bàsicament 
són els contractes que l’Ajuntament té a nivell de serveis exteriors. Cal dir que en els últims 
anys, s’han fet esforços, pels diferents governs, de reajustar, cada vegada més els 
contractes, ens queda un, contracte importantíssim, el més important, que és el contracte 
d’escombraries, que s’ha de fer durant el 2012 i per tant aquí és on tindrem un cert 
recorregut per veure fins a quin punt podem arribar a ajustar, complicat, perquè tots sabem 
que és un contracte complex, tot sabem que és un servei que cal de donar al municipi, per 
tant aquí veurem si tenim la mateixa possibilitat d’ajust, a nivell de costos, però sí que en els 
altres contractes, aquest ajustament s’ha produït.  Despeses financeres, el capítol III, hi ha 
un increment, donat que, tot i que tenim el mateix l’endeutament que hi havia, evidentment 
paguem més car l’endeutament, perquè tots els préstecs estan indexats al euribor més un 
diferencial, perquè l’euribor està més alt, per tant els interessos que pagarem seran una 
mica més alts.  La Fundació, capítol IV, bàsicament el capítol IV de transferències corrents, 
hi ha un increment motivat, perquè millorem l’aportació que ha de fer l’Ajuntament a la 
Fundació Palafrugell Gent Gran, fruit d’una previsió que hi ha també d’una congelació o 
baixada de les aportacions que la Generalitat té previst fer pel que són les places 
concertades, aquí nosaltres posem 40.000 euros addicionals, i per tant, en termes generals 
podríem dir que aquestes són les magnituds més importants pel que fan referència a 
despesa corrent.   
Per acabar i per ser estricte amb els meus vint minuts, fer una referència al pressupost 
d’inversions.  El pressupost d’inversions que també té un component, aquí sí, jo diria que 
fins i tot més marcada políticament, que ja es va veure quan varem decidir, el govern, 
reajustar el pla d’obres i serveis que estava aprovat, l’aprovació inicial per l’anterior govern, 
per tant, en l’apartat d’inversions, bàsicament, tenim tres grans grups, un primer que fa 
referència al Pla de Barris, per tant, continuïtat amb el Pla de Barris, està clar que el govern 
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s’està plantejant ja de cara a l’any que bé que s’ha de fer, demanar la pròrroga dels dos 
anys a que tenim opció, però tornem a pressupostar una sèrie d’actuacions que estaven 
previstes en el Pla de Barris, algunes ajustades a la baixa, com és el tema del local social de 
la Sauleda, donat que hem descartat la via  què finalment pugui arribar a ser un centre cívic 
dins de la xarxa, perquè ja ens han dit que no, per tant, tornem a recuperar una miqueta 
l’idea inicial de millorar el local que hi ha. Dir també que el segon gran apartat que té el 
pressupost, com he dit abans, és tot el paquet del Pla d’obres i serveis, que aquí sí que hem 
fet una opció política que ja és va fer en un anterior plenari, nosaltres hem primat 
bàsicament la part de carrers, en aquest cas el tractament urbà del carrer Metal·lúrgia i Gas, 
que és la part de la zona industrial que hi ha a l’entrada de Palafrugell.  Hem dotat una part 
pel que és millorar la Biblioteca, 218.000 euros.  Dotem la fase VI del Museu del Suro amb 
1.156.000 euros, perquè hem tingut una subvenció del 1% cultural de 866.000 euros, posem 
els recursos suficients per acabar l’obra del CAT, el Centre d’Acollida Turística, per 335.000 
euros i la resta podríem dir que són projectes i inversió que són reincidents en cada 
pressupost, millores urbanes, 250.000 euros, plànols i projectes tècnics 170.000 euros, 
millores a escoles, subvencions de capital a activitats emprenedores, són quantitats que en 
cada pressupost surten, evidentment en funció de la disponibilitat que hi ha de recursos, 
surten amb unes quantitats o unes altres, però aquestes sí que són quantitats que 
bàsicament, si miréssim tots els pressupostos surten.  Hi ha un projecte, una obra, que és el 
tractament urbà de Punta d’en Blanc, que és la marina de Llafranc, que fa, no sé si són cinc 
o sis pressupostos que surt, però com que es finança amb contribucions especials, al 90%, 
que estigui aquí, si realment som capaços d’acabar el projecte i executar-lo doncs bé, surt, 
però és important perquè és 1.000.000 d’euros i a vegades quan diem inversions total que 
l’Ajuntament té previstes fer-ne 5.300.000 euros, bé, evidentment aquí hi ha una part 
important com és aquest projecte que si realment no és fa, són aquests 5.000.000 d’euros 
restants. D’aquestes inversions que he dit jo abans, hi ha una inversió que no surt i vull fer 
un incís i acabaria, que és cobrir la pista exterior del pavelló.  No surt, de forma voluntària, el 
fet què no surti, perquè dic això?, perquè estem acabant la revisió del projecte i perquè la 
font de finançament d’aquesta inversió ha de ser bàsicament per dues vies, o bé perquè 
sigui un projecte plurianual, per tant, quan aprovem la plurianualitat de l’execució del 
projecte caldrà aprovar la font de finançament, o bé perquè el govern es plantegi l’idea 
d’intentar adjudicar l’obra, la construcció i explotació d’aquest tancament, que l’explotació 
implicaria revertir a l’Ajuntament, amb despesa corrent, una quantitat anual, i això també el 
que ens permetria seria alliberar-nos recursos per altres inversions, com que en aquests 
moments estem treballant en la via de finançament però això no l’hem ficat aquí com obra 
de millora, però tothom sap, a més es va aprovar una moció en aquest plenari, que l’any que 
ve aquesta obra s’iniciarà en funció de com  l’haguem de finançar, l’inici seria abans o 
desprès, tothom sap que si és plurianual, donat que l’execució ha de ser durant dos anys, 
difícilment podrem començar-la abans d’octubre, mentre que si és per la via de construcció i 
explotació, és pot començar si tenim el projecte acabat abans de l’estiu, evidentment que 
caldria prèviament modificació pressupostària per posar els recursos ordinaris de despesa 
corrent per, quan l’obra estigui acabada, poder fer front a la despesa.  Per tant he volgut fer 
aquest encís, perquè és important perquè algun grup podria dir que si es va aprovar una 
moció com és que això no s’incorpora això al pressupost.  De la part d’inversions ja si que 
estic, que aquests 5.300.000 euros, la font de finançament bàsicament són els préstecs que 
farem d’1.634.000 euros, l’altre restant són contribucions especials, com deia d’aquest 
projecte de Llafranc, la subvenció del Pla de Barris que són 367.000 euros, la subvenció del 
Pla d’Obres i Serveis que són 782.000 euros i la resta es finança bàsicament en venda de 
patrimoni i estalvi pressupostari, aquests són els grans elements, les grans fonts de 
finançament, a grans trets, desprès si fruit del debat volem treballar i aprofundir, ho podem 
fer.   
Si que a part d’aquest pressupost el govern té clar que s’ha de treballar en buscar elements 
de dinamització econòmica i en aquest cas tenim previst fer dues actuacions de cares a 
l’any que ve, que és fer un gran pacte local per l’activitat econòmica i la cohesió social, que 
ho estem treballant, i l’altre és també trobar mecanismes que ens permetin fer, diguem-li una 
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cosa que diferents governs ho han dit, centre tecnològic, viver d’empreses, escola de 
negocis, tot això barrejat, si som capaços de trobar un espai potent i que a partir de l’any 
que ve puguem començar a preparar aquest projecte perquè al 2013-2014 pugui ser una 
realitat, aquesta és una voluntat que el govern té, i evidentment que això, en aquest 
moment, no recull activitat pressupostària perquè en tot cas l’any 2013 seria qüestió de 
treballar per definir les línees bàsiques d’aquest projecte que ha de ser un element 
diferenciador del nostre municipi en l’àmbit tecnològic de noves activitats i idear empreses.   
 
- senyor Guerra:  Des de Plataforma ens hem mirat amb molta cura els pressupostos que 
vostès pretenen que aprovem aquesta tarda per l’any 2012 i hem vist certs punts que 
s’haurien de tractar amb una mica més de cura i a poder ser, amb una mica de rectificació.  
Tots som conscients del mal moment econòmic que estem patint, a tots els nivells, és a dir, 
no és una cosa que ens vingui de nou.  El nombre d’aturats no deixa de créixer i per altra 
banda cada vegada hi ha més i més autònoms, que estan tancant les seves empreses i això 
en part, és degut a les dificultats que els estaments els hi posen per poder tirar endavant.  
En converses amb l’equip de govern, ens varen expressar la seva voluntat per potenciar 
l’activitat econòmica de la Vila, cosa que passa per facilitar, tant burocràticament, com 
econòmicament, als petits comerços i a les petites PIMES que puguin tirar endavant, per 
això hi ha una cosa que contrasta molt amb el pressupost que volen que aprovem que és la 
pujada, pel nostre grup, una mica exagerada, del tema de les taxes de l’ocupació de la via 
pública, amb el tema de terrasses, de cadires, amb el tema de quioscs, em sembla que és 
una mica de contradicció.  Desprès també hi ha una partida que, igual m’he perdut, l’equip 
de govern proposa o ha fet, al menys per escrit una reducció de l’adjudicació del pressupost 
per obres de la via pública, si jo no he mirat malament, he vist que el pressupost per obra 
pública s’ha reduït, i en canvi, i ara ja ve quan tothom es pot ficar amb mi tranquil·lament, no 
passa res, es manté una partida de 41.000 euros, amb el tema de l’ajuda a la integració a la 
immigració, ja sé que ara em contestarà que això és perquè la immigració que ve durant 
l’inici del curs, faria anar malament a la resta de les escoles i a la resta d’estudiants, però 
escolti, si estem reduint pressupost per arreglar voreres i mantenim 41.000 euros per 
aquesta feina, doncs simplement des del meu grup no ho veiem bé.  També li volia fer una 
pregunta, com té previst aquest govern, recuperar la inversió feta amb els dos aparcaments, 
del carrer Chopitea i del Casal, que ens ha costat aproximadament uns 2.000.000 euros i 
que ara no estan adjudicats?. No sé si té alguna resposta d’això.   
 
- senyora Galiana:  Des del Partit Popular, desprès d’analitzar aquests pressupostos creiem 
que vostès s’han limitat a fer un pressupost de continuïtat i dins d’aquest pressupost de 
continuïtat, trobem a faltar per una part, potser, seguir aplicant criteris més estrictes per 
realitzar accions per sortir de la profunda crisi econòmica en la qual ens veiem immersos, 
creiem que no han acabat d’aprofitar prou be els mitjans i les eines que tenen per reactivar 
la economia d’aquest municipi.  Nosaltres pensem, vostè ha comentat en la seva 
intervenció, que en quan al Pla d’Austeritat ha realitzat certes modificacions i sobretot 
basant-nos bàsicament en el que és el Capítol I, perquè hi ha un increment del 1’7%.  
Nosaltres pensem que en aquest sentit potser s’hauria de fer un esforç i algunes de les 
contractacions que vostès tenen previstes, com per exemple, la treballadora de Serveis 
Socials que ja estava treballant, però que s’han acabat les subvencions que s’obtenien i per 
tant entenent que la seva feina és important a la tasca que està realitzant, han decidit 
contractar-la, però això és una despesa addicional de si realment és imprescindible, perquè 
lògicament tots sabem que el Capítol I és un del més costosos dins del nostre pressupost en 
quant a despeses i potser doncs, aquesta feina s’hagués pogut fer igualment amb les altres 
treballadores socials que tenim a l’àrea de Serveis Socials, ho desconeixem però pensem 
que estem en un procés d’austeritat i que hem d’intentar reduir i no ampliar despeses, com 
estem reduint i estem aprimant l’Administració.  En quan al tema del cap de la Policia Local, 
vostès han decidit fer un increment important de despesa perquè donat que és una decisió 
política de vostès, han cregut pertinent que calia la contractació d’una persona externa i això 
evidentment suposa una gran despesa al municipi de Palafrugell, senzillament qüestionem 
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que realment hagi sigut necessari fer aquesta contractació d’una persona de fora perquè 
suposa una despesa important en un moment que tenim francament problemes i llavors 
potser s’hauria hagut de mirar a veure si dintre del que és el mateix estament dels membres 
que actualment tenim dins de la Policia Local hauria estat possible posar un cap de dins i no 
buscar una persona de fora.  Més que res perquè pensem que també hauria ajudat a la 
promoció interna i ens haguéssim evitat una despesa bastant important.  No acabem de 
veure que en aquest Capítol I realment s’hagi fet un esforç, com creiem que s’hauria hagut 
de fer per complir el pla d’austeritat i donar continuïtat a tot això, nosaltres en aquest 
aspecte no hi estem massa d’acord. En quan al Capítol II, que parlem dels contractes que 
tenim amb els serveis externs, amb les empreses externes i aquí s’ha parlat de la gran 
assignatura pendent que és la signatura del contracte d’escombraries, nosaltres pensem 
que l’Ajuntament tot i que han manifestat, senyor Alcalde vostè ha manifestat que intentaria 
renegociar aquest contracte, nosaltres des del Partit Popular li diem que això és una 
necessitat i que realment s’ha de fer, el que hem d’intentar en el moment en què ens trobem 
és ser estrictes i ser durs a l’hora de negociar amb les empreses externes.  En quant al tema 
de les inversions és evident que hi ha una continuïtat, i tot i que vostè ha manifestat aquí 
que té una intenció de realitzar un viver d’empreses o buscar alguna manera per buscar una 
innovació, sí que trobem a faltar realment una proposta valent en quant aquest punt, perquè 
realment està molt bé que invertim en Serveis Socials i fem aquests augments, que els fem 
amb Educació i amb Cultura, però en sí mateix, aquestes decisions polítiques queden curtes 
i no són suficients per intentar una reactivació econòmica i realment hem de pensar que per 
un costat tenim l’IPEP que té un pressupost molt elevat i que està fent una funció de 
manteniment del que ja tenim, que és la nostra industria turística, la nostra indústria 
comercial i la nostra indústria surera, però malgrat això, hem de pensar que hem de fer un 
pas més, que amb això no hi ha prou i és un missatge que constantment ens arriba des de 
l’exterior, que hem de buscar un sistema econòmic sostenible pel municipi i aquest sistema 
econòmic evidentment passa per la innovació i aquí, nosaltres el que li proposem, és que ja 
que ha comentat que tenen previst fer un viver d’empreses el que li proposem és que vostè 
es comprometi a fer un projecte que sigui més ambiciós i que inclogui el que seria un 
campus del coneixement aplicat, en el qual hi ha varies àrees, que les àrees, vostès que 
governen les han de decidir, però considerem que n’hi ha una que és imprescindible, 
nosaltres creiem que hi ha d’haver una àrea d’investigació, de desenvolupament i 
d’innovació.  No ens podem fonamentar en un model que acabi sent el sistema de Forallac, 
que es varen fer unes naus de totxo i darrera no hi ha hagut una infraestructura atractiva 
perquè realment es puguin posar indústries com les que busquem que portin treball, que 
portin educació, perquè també és una inversió important en educació i en formació, i per tant 
aquesta àrea ha de ser una àrea realment atrevida, en la qual s’ha de buscar un sistema 
que ha de tenir les instal·lacions i els mitjans necessaris per poder accedir indústries de futur 
en el nostre municipi.  Hem de tenir tot el que són uns sistemes comuns, moderns, que 
permetin la instal·lació d’empreses de futur i això si no ho tenim serem totalment iguals que 
en altres municipis, simplement ens haurem limitat a fer unes naus però no tindrem res 
atractiu per aportar.  Hi ha d’haver-hi no només les instal·lacions modernes d’últim nivell, que 
això és el que farà que això pugui ser atractiu i puguin venir empreses de tot el món a 
instal·lar-se aquí, perquè nosaltres tenim unes condicions, que són unes condicions 
impressionants, pel nostre clima, pel nostre paisatge, ens fan una zona molt atractiva i a 
més a més hem d’instal·lar, i s’ha de fer una aposta d’una inversió de futur en quan a un 
personal, un personal preparat per poder donar cabuda a aquestes noves instal·lacions.  Jo 
no em vull estendre més, perquè és un tema que en privat també l’hem tractat i vostè sap el 
que nosaltres li proposem, si vostès ens accepten això, nosaltres ens sembla que és l’opció 
vàlida per aconseguir un futur millor pels nostres convilatans i per atreure empresa i un tipus 
d’immigració d’alta qualitat que es pugui instal·lar al nostre municipi i que creiem que és molt 
important que es doni.  En quan a totes les altres inversions que vostès pensen fer, miri, 
nosaltres creiem que s’hauria hagut de fer el Passeig de Llafranc, vostès tenen un motiu pel 
qual varen considerar que hi havia altres inversions que es podien fer més factibles i que 
aquesta era una despesa molt elevada, però creiem que les inversions que s’han de realitzar 
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han de potenciar, i no podem oblidar-ho, el futur econòmic del nostre municipi, 
independentment que també és important la cohesió social i altres extrems.  Vostès han fet 
unes decisions, han fet un pressupost d’inversió de continuïtat, no ens sembla ni bé ni 
malament, són decisions polítiques, entenem que si rebem l’1 % cultural hem de fer el 
Museu del Suro, hem de continuar amb les fases del Museu del Suro, entenem que el CAT 
no pot quedar com està i que hi ha unes inversions que són importants de fer, per tant en 
aquest aspecte tampoc li discutim.  I una mica a grans trets, aquesta és la visió des del 
nostre partit tenim del pressupost. 
 
- senyora Rivas:  L’Entesa començarà la seva intervenció amb una prèvia més a nivell 
genèric, no diré res de nou, tots ho coneixem, vivim una situació de crisi, que ens obliga als 
Ajuntaments a aprofundir més amb les polítiques de proximitat, i per garantir-ne l’eficàcia és 
imprescindible, com hem dit en altres plenaris, afrontar una reforma estructural del 
finançament dels Ajuntaments, que se’ns doti dels recursos suficients per desenvolupar 
plenament aquelles competències que estem fent per deixadesa de les altres 
administracions o que estem fent perquè creiem que hem de complir amb la nostra obligació 
amb els ciutadans.  Això, amb una situació de crisi econòmica que afecta de manera molt 
important a les economies locals i ho fa des d’una doble vessant, evidentment des de l’atur i 
la pèrdua de competitivitat que estem vivint tots, però també des de l’aflorament d’unes 
noves necessitats personals i familiars que mai haguéssim imaginat, i amb aquest context 
excepcional que estem vivint des de fa ja uns quants anyets, l’Administració, nosaltres, els 
Ajuntaments hem de tenir un paper prou actiu, un paper que ha d’anar del bracet de les 
altres administracions, però a davant d’això, ara més que mai, hem d’exigir aquest acord al 
govern de l’Estat i a les entitats municipalitats per un nou model de finançament local.  Un 
nou model de finançament local que hauria d’entrar en vigor el més aviat possible, i que, des 
del govern central se’ns insisteix en demorar-lo de forma prou progressiva un any rere any, 
sense proposar cap data, i per tant, creiem que tots, des dels Ajuntaments, tots els 
Ajuntaments, hem de reclamar aquest nou model de finançament local, insistir cada vegada 
més en aquest context d’urgència.   
Dit això, situem-nos en Palafrugell, però fem-ho i permeti’m que ho faci com a Entesa, a 
maig del 2011, quan l’anterior equip de govern Entesa, Esquerra Republicana i 
Convergència deixaven el govern i passaven a l’oposició, en aquell moment, en aquell 
moment no, abans, al ple de pressupostos del 2011, que celebràvem a octubre del 2010, el 
nostre regidor d’Hisenda deia: m’atreveixo a dir amb una certa modèstia que la nostra 
situació econòmica és bona.  I deixi’m que aquesta afirmació, quan nosaltres varem sortir 
del govern la posi amb dades, la situació econòmica que varem deixar en aquest Ajuntament 
l’anterior equip de govern és bona, un baix percentatge d’endeutament, un 38’3% sobre els 
ingressos corrents liquidats al 2010, són dades publicades pel Ministeri d’Economia i 
Hisenda, i que ens deien que érem el municipi de la província de Girona de més de 20.000 
habitants que tenia un endeutament més baix, per tant aquest endeutament no suposava i 
ho ha reconegut molt bé el senyor Alcalde, cap compromís per la viabilitat econòmica futura 
d’aquest Ajuntament, però també estàvem complint amb els terminis de pagament, també ho 
ha dit el senyor Alcalde, eren de 54 dies durant l’exercici 2010 i pel que feia a la execució del 
pressupost, a final del mes d’abril estàvem en els terminis en què havíem d’estar.  Dèiem en 
aquell moment que una vegada finalitzar l’exercici, l’Ajuntament hauria de continuar gaudint 
d’una bona situació financera igual que en els darrers exercicis.  Parlem si volen del 
romanent de tresoreria, òbviament s’havia reduït, la caiguda dels ingressos feien que això es 
reduís i les noves necessitats feien que necessitéssim aquesta reducció, però per evitar un 
empitjorament de la situació financera l’anterior equip de govern va aprovar aquell pla de 
racionalització de la despesa, que els recordo que el grup socialista va votar en contra en el 
seu moment, i aquest pla, va servir per aturar la caiguda del romanent de tresoreria que 
vostès disposen en aquest moment i que varem pensar que havíem de deixar al nou equip 
de govern que entrés.  I la liquiditat, la liquidat, vostè ho ha dit, era la complicació de més 
teníem i per això varem contractar una pòlissa de crèdit, perquè varem creure que era el 
més oportú, una pòlissa de crèdit que va ser criticada a la premsa, per aquest nou equip de 
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govern, però que vostès mateixos l’han cancel·lada perquè evidentment no era necessària, 
el que fèiem era una previsió, jo diria que una prevenció que l’Ajuntament no empitjorés i fa 
poc en un Decret d’Alcaldia varem poder comprovar com l’havien liquidat, aquella pòlissa 
que en el seu moment ens varen criticar.  Així és com nosaltres varem deixar la situació 
econòmica d’aquesta Ajuntament i com se la va trobar aquest nou equip de govern, reitero 
que estem contents de la gestió econòmica que varem fer i així ho hem demostrat amb els 
números i ho acabo de dir ara a sobre la taula.   
Parlem de la participació en aquests pressupostos, miri, els llegiré una frase, diu així, “estem 
en una nova etapa de la gestió de tot el que és públic, els recursos econòmics seran limitats 
i per tant, caldrà prioritzar molt bé i en aquesta priorització jo busco el consens, busco la mà 
estesa de tots els grups del consistori”, aquesta frase senyor Alcalde és seva, la va dir vostè 
en el Ple d’investidura, en el seu primer discurs com Alcalde, el passat mes de juny, i ara 
l’Entesa, jo, com a portaveu, em pregunto, mà estesa? participació? en la elaboració dels 
pressupostos?  quan i com?. A la Comissió Informativa que és la reunió que varem mantenir 
i que és d’obligat compliment o amb la reunió que varem mantenir vostè i jo?, que crec que 
tant vostè i jo, pensem que de poc ens va servir aquesta reunió, perquè vostè em va explicar 
les quatre idees bàsiques del pressupost.  Participació quan el pressupost se’n dona el 
primer esborrany el dia de les ordenances fiscals a les dues i se’ns deixa al caixetí, quan el 
Ple d’Ordenances era a les set? o quan el veritable pressupost, no l’altre que ha sigut 
modificat, se’ns dona a la Comissió Informativa el dimecres passat?, participació, jo no la sé 
trobar, no la sé trobar i permeti’m que així els hi manifesti.   
I parlem del pressupost que és el que de fet ens interessa, el dividiré en dos, el pressupost 
ordinari i el d’inversions.  Al 2010, quan nosaltres, l’anterior equip de govern, redactàvem el 
pressupost aquest 2011, que està vigent, varem viure moments d’importants dificultats, ens 
varem obligats a reduir de forma molt significativa els números, en concret eren 4.300.000 
euros, d’aquests 1.177.000 euros corresponia al pressupost corrent i això va significar un 
gran esforç, un gran esforç a totes les àrees de l’Ajuntament que varen col·laborar moltíssim 
per ajustar, quadrar i equilibrar aquell pressupost que és el que actualment tenen vigent.  
Havíem redactat un pla de  racionalització de la despesa, que ja ens havia donat fruits al 
novembre del 2010, en aquell moment ja havíem arribat a una xifra d’estalvi de 250.000 
euros, m’ha encantat, m’ha encantat sentir al senyor Alcalde parlar d’aquest pla d’austeritat, 
no ho havia sentit fins ara i per tant els hi agraeixo que el continuïn tenint vigent i que ens 
proposin que tornem a parlar de l’estalvi que s’haurà produït en aquests cinc mesos que fa 
que governen. Vostès en aquest pressupost que han redactat, han disposat d’un pressupost 
de despesa de 463.000 euros més dels que varem tenir nosaltres del pressupost del 2011.  
Ingressos que ens han vingut per diversos motius i que com a Entesa ens en congratulem, 
estem tremendament satisfets i és així, en bé del municipi, què aquest any puguem disposar 
de mig milió d’euros més en comparació amb el 2011. Però miri, ens hem quedat sorpresos 
al veure el pressupost que vostès han elaborat, deixant de banda aquest gairebé mig milió 
d’euros, el seu pressupost és continuista, continuista amb el que havíem redactat nosaltres, 
en els anteriors quatre anys, puntejant partida per partida no hem sabut trobar diferències 
significatives i això ens sorprèn molt, vostès votaven, el grup socialista, en contra uns 
pressupostos i la senyora Mauri, d’Acció Municipal de Catalunya, que ara són els que ens 
presenten. Parlem de dos punts importants d’aquests pressupostos, les diferències que 
vostès han incorporat respecte dels que havíem redactat nosaltres i que provenen d’aquest 
gairebé mig milió d’euros, miri, una part important la situen en personal, ho deia la senyora 
Galiana, en temps de crisi i tal i com vostès ens havien reiterat, no és el moment 
d’augmentar personal, ni de fer promocions internes. No ho entenem, no fa tant, vostès com 
a grup socialista, quan eren a l’oposició, ens feien propostes de reducció de personal, que 
no només ara no apliquen, sinó que contradiuen, concretament el senyor Fernández, l’any 
passat en aquest mateix debat ens deia:  calia fer un esforç addicional, que vostè ho tenien 
quantificat i que ho hem dit que al capítol I, caldria un esforç addicional d’estalvi de cent 
cinquanta mil euros que es pot fer, vostès saben que hi ha àrees concretes i llocs concrets 
on es podria fer aquest estalvi en el capítol I, això ho deien vostès i ara que són els que 
governen, no només no apliquen la seva recepta, sinó que quan et mires el capítol I 
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augmenta amb cent vuitanta mil euros.  Per altra banda, hem llegit les declaracions a la 
premsa, les declaracions fetes per l’Alcalde i el Primer Tinent d’Alcalde, on manifesten que 
potencien i aposten les partides socials, culturals i d’educació, perdoni, això no es reflexa al 
pressupost i ara els hi demostraré.  Quan ens mirem la partida d’Educació què hi 
comproven? que si sumem les orgàniques d’educació, llar d’infants i universitat, destaca 
evidentment un increment de 22.000 euros del pressupost 2011, un pressupost de 
2.050.000 euros, una quantitat poc significativa, ho ha dit el senyor Alcalde, i quan 
comprovem que ho heu modificat, ens donem compte que només 32.000 euros corresponen 
a despesa obligatòria per la posta en marxa d’un nou centre escolar, al Pi Verd se li ha de 
posar la llum, la calefacció i se li ha de posar neteja i aquest és l’augment que vostès fan, 
però és que és d’obligat compliment, si tenim una escola nova, només faltaria que no la 
dotéssim dels recursos necessaris.  Miri, crec que això no és apostar per l’educació, això és 
complir el que és obligatori, és cert que han augmentat 500 euros, ciutat educadora, 1.000 
euros despeses de català i també 4.000 euros amb subvencions amb entitats escolars, ja 
ens explicaran quines subvencions donaran, però han baixat amb 1.200 euros la UEC i amb 
3.600 euros el programa de transició al treball. Ara, si volen, parlem de Serveis Socials, 
augmenten amb 63.000 euros respecte al pressupost 1.200.000 euros, revisant partida per 
partida són idèntiques al pressupost de l’any passat, què és el que varia? 55.000 euros amb 
augment de personal, Espai Dona disminueix amb 4.000 euros i augmenta la partida 
d’ajudes a famílies amb 10.000 euros. Reitero, llegint declaracions a la premsa, del senyor 
Alcalde, diu:  el pressupost dins del marc de la crisi econòmica aplica criteris pensant amb 
les persones especialment amb les que ho passen més malament. El cert és que nosaltres 
aquesta afirmació no l’hem sabut trobar en el pressupost, a menys que no siguin en aquest 
10.000 euros d’ajuda a les famílies.  I amb Cultura, què passa amb cultura?  Un augment de 
9.346 euros enfront un pressupost del 2011, de 359.000 euros, novament idèntic al 
pressupost 2011, exceptuant només 1.000 euros més a festes populars, 4.000 euros per un 
pla estratègic i una altra vegada un augment de subvencions a entitats de 3.870 euros.  Però 
miri a mi m’agradaria fer una lectura diferent de la cultura, per nosaltres la cultura en aquest 
pressupost no només queda contemplada amb la partida orgànica pròpiament de cultura, 
sinó que s’hi hauria de sumar, perquè sempre ho hem entès així, Museu, Biblioteca, Teatre i 
Arxiu, i quan fas la suma d’aquestes cinc partides orgàniques que són el que representa la 
cultura en aquest poble, no és que hagi augmentat en 9.000 euros la partida de cultura, és 
que ha disminuït en 1.945 euros.   
Parlem d’inversions, no parlo d’activitat econòmica o de promoció econòmica o de l’IPEP, 
perquè no hi he sabut trobar cap canvi, no sé quins projectes hi ha excepte els que es varen 
explicar a la reunió de l’IPEP, per tant, no veig aquesta intenció d’avançar cap a la creació 
d’ocupació. I en relació al pressupost d’inversions, dues reflexions, una, sobre les fonts de 
finançament d’on provenen i l’altra sobre les pròpies inversions, que com a govern vostès 
han proposat.  Fan una proposta de fonts de finançament de 6.358.000 euros, ho ha explicat 
molt bé el senyor Alcalde, 1.000.000 euros corresponen a contribucions especials, tant les 
d’en Punta d’en Blanc, que fa uns cinc o sis anys que deuen sortir en aquest pressupost i 
900.000 euros que hauran de pagar els veïns, com els 128.000 euros de contribucions del 
carrer 11 de setembre i carrer dels Valls, però miri aquest no ens preocupen pràcticament 
perquè han sortit sempre, però sí que ens genera una certa intranquil·litat saber aquesta 
previsió que han fet d’obtenir pràcticament 900.000 euros amb venta de patrimoni i 
d’aprofitament mig.  No neguem que alguns dels recursos aquests els obtindran, 
segurament de la venta de parcel·la de Pineda Gèlia i alguna més, però miri, dubtem que els 
recursos que obtinguin ascendeixin a 900.000 euros que és el que vostès han pressupostat, 
si no ho aconsegueixen quedaran paralitzades obres com la urbanització del sector 
industrial de Brugueres II, o disminuïdes, amb una quantitat econòmica important, immobles 
de la corporació o millores urbanes, de les quals vostès tant han parlat, o millores amb 
l’enllumenat públic.  Però és que encara és més preocupant que incorporin com a 
finançament els 150.000 euros del conveni del conveni Peverga, un conveni que tots sabem 
que no es desenvoluparà perquè no es portarà a terme l’ús continu del Casal-Bruguerol i per 
tant, l’Ajuntament no ingressarà aquesta quantitat, i vostè l’han destinada 30.000 euros a 
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energies renovables i no hi ha més destí i per tant no es farà res amb energies renovables, 
amb millores de la xarxa de subministrament d’aigua, tenien previst 100.000 euros, dels 
quals 70.000 euros provenen d’aquest conveni, o amb plànols i projectes tècnics que havien 
previst 170.000 euros, només en quedaran 120.000 euros perquè 50.000 euros els 
pressuposten pel conveni Peverga. Fins aquí les fonts de finançament, ens sembla, pels 
arguments que els hi hem exposat, que no s’han acabat d’ajustar a la realitat sinó que estan 
sobre dimensionats. I com els deia abans també volem opinar sobre les inversions que 
vostès han proposat, amb Pla de Barris res a dir, mantenen les que l’anterior equip de 
govern havia proposat, amb les que apareixen cada anys, res a dir, perquè són reiteratives i 
les estem posant cada any en els pressupostos i amb les del PUOSC, podem estar a favor 
de les de la Biblioteca, la resta tal i com ens varen manifestar, com Entesa, a l’equip de 
govern i ens varem abstenir, no compartim les inversions que vostès han proposat.   
 
- senyor Lledó:  Ser l’últim grup en intervenir té les seves coses positives i les seves coses 
negatives, crec que amb la línea que ha seguit l’Entesa és una mica la nostra, ha seguit el fil 
argumental que nosaltres també exposarem, en algunes de les partides nosaltres pot ser 
aprofundirem una mica i en d’altres ja ho ha explicat la nostra companya la Núria Rivas.  Bé, 
aquests primers pressupostos que vostès presenten, com ja s’ha reiterat aquí, presenten un 
augment de la despesa corrent en 463.000 euros, que jo he calculat que és un 2%, vostè ha 
dit un 1’3%, es igual, aquest no serà el cas.  En qualsevol cas, augmenten la partida 
dedicada al capítol I de personal i augmenten la partida de despeses corrents respecte a les 
del 2011.  Vostè sap, que nosaltres en l’anterior mandat varem fer un decrement de les 
despeses corrents en el pressuposts 2010-2011, de gairebé un 1.200.000 euros com també 
ha comentat la company d’Entesa.  També voldríem fer notar una mica l’habilitat que té 
vostè per presentar-nos aquí uns pressupostos quan vostès, quan estaven a l’oposició, ens 
deien totalment el contrari, perquè cal recordar que durant l’anterior mandat el PSC, es 
dedicava a plenari si i plenari també a recordar la mala gestió econòmica de l’anterior equip 
de govern informant que no es controlaven les despeses corrents, ni les despeses de 
personal, i vostès en aquest primer pressupost que ens porten ja n’hi ha un increment, però 
és que a més, també aprofundint amb el que hem comentat del pla d’austeritat o del pla de 
racionalització que es va aprovar el 9 de juliol, que també com diu l’Entesa ens agrada que 
ara vostè recolzi fermament com un dels valors que permet tancar el pressupost, vull 
recordar-li el que va dir en el seu moment i sé que aquí anem fent retalls del que s’ha anat 
dient, però es que ens va dir que el PSC, ens havia presentat una proposta pel pla de 
racionalització que anava més enllà del que en aquell moment s’aprovava, i ens va dir que el 
pla de racionalització era una proposta poc rigorosa que es quedava curta i ens va titllar de 
política expansiva que nosaltres havíem fet els últims anys en matèria econòmica.  Crec que 
vostè ja ens donarà suficients explicacions de perquè en aquell moment deia això i ara ens 
presenten una altre proposta.  A més, vostè no en tenia prou en dir aquestes afirmacions 
sinó que deia que tenia o hi havia algunes opcions per fer un estalvi que vostès valoraven en 
230.000 euros més de reducció de despesa al 2011 i 122.000 euros al 2010, doncs bé, ni 
estalvi de 122.000, ni estalvi de 230.000, sinó augment de 430.000 euros.  No sabem si això 
ho feien simplement per fer oposició o bé és que no es creien el que deien, però bé, en tot 
cas ja tindrà temps d’explicar-nos.   
Desprès també veiem amb observació, perquè crec que ho fa tothom això de puntejar els 
pressupostos, que el pressupost que ens presenta al 2012, se sembla als que fèiem 
nosaltres i justament en allò que no se sembla creiem que és allà on s’equivoquen, nosaltres 
els hi volem fer una pregunta, s’ha acabat la contenció o creu que la crisi s’ha acabat?  
Suposo que no tornarem a negar la crisi com ja va fer el PSOE en el seu dia, perquè crec 
que no li va anar gairebé.  Vostè, també en la memòria d’Alcaldia que s’adjunta al 
pressupost, per redundar també amb tota aquesta contradicció que nosaltres volem posar 
de manifest, diu, el govern municipal donarà continuïtat al pla de racionalització aprovat per 
Ple, que estava previst pel 2010 – 2011, per tant, està previst que abans del final del 2011 
es presentaran les modificacions del pla aprovat, entre les quals es preveurà la seva 
pròrroga pel 2012, és una cosa que vostè ha informat.  Però en aquí, en aquesta memòria 
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diu, els aspectes a destacar des de la despesa corrent diu, capítol I, es mantenen les 
directrius del pla d’austeritat i per tant la despesa del personal de l’Ajuntament pràcticament 
no s’incrementa respecte al 2011, si bé una variació que supera el 1,7%.  Doncs bé, no es 
mantenen les directrius del pla d’austeritat i vostè ho sap, per tant es pot modificar el pla 
d’austeritat nosaltres vindrem a parlar-ne evidentment, però és evident que el que aquí es 
diu no és el que es respecte, perquè hi ha dins de les actuacions,  4.1, i 4.1 b, que parla que 
s’han d’amortitzar llocs de treball i que s’han de fer la suspensió d’incorporació de noves 
places. Per tant, nosaltres, una de les preguntes que teníem que vostè ja ha comentat a fer 
un esbós de quina manera ho vol enfocar, és què en vol fer del pla d’austeritat perquè 
creiem que ha quedat desfasat?.   
També li ha comentat el grup de l’Entesa, que vostès varen parlar al Ple de pressupostos 
que hi havia una manera de fer un estalvi addicional de 150.000 euros, tampoc el veiem.  I 
desprès també volíem fer un comentari a la senyora Mauri, perquè també va ser una de les 
que més ens va posar en dubte els nostres pressupostos, que deia que la reducció de les 
despeses de serveis generals en un 2%, que nosaltres havíem fet, reflectia la nostra 
incapacitat per negociar amb les empreses concessionàries de serveis.  Una altra també 
frase que suposo que vostès han pogut valorar.  Una altra frase també per emmarcar de la 
senyora Mauri, suposo que quan tornem a estar a la banqueta del govern ens les haurem de 
menjar: mimetisme pressupostari any rere any, sense un bri de qualitat i de projecció de 
futur, res a veure amb el que vostès manifestaven en campanya, al meu parer la manca 
d’iniciativa política, de capacitat de gestió i de sensibilitat social és el que marca el full de 
ruta en aquest any de crisi en el que estem.  No sé si ara la senyora Mauri subscriu 
aquestes paraules.   
Senyors del govern, ens han fet la feina, gairebé tot són paraules que vostès varen 
pronunciar durant l’anterior mandat. Avui veiem que tot i el increment de recursos en el 
pressupost, l’increment de l’IBI i les escombraries que varen aprovar a l’anterior Ple, es 
confirma que el pressupost, al nostre entendre, està mancat d’il·lusió, imaginació, ambició i 
innovació.  Està mancat de direcció política perquè és evident que pren les línees que ja 
venien marcades per l’anterior mandat i no estem d’acord, com ha dit l’Entesa, en les 
declaracions que ha fet l’Alcalde, que el pressupost està pensat per les persones, garantint i 
potenciant la prestació dels serveis municipals que es consideren essencials, l’educació, 
cultura, serveis socials i promoció econòmica.  No entrarem massa en detall partida per 
partida, perquè la senyora Rivas també hi ha entrat, els hi volem fer esment d’algunes 
curiositat, per exemple, que en el pressupost d’ingressos vostès parlen què el pressupost 
que hi ha per la quota del IAE, serà el mateix ingrés el 2011, que el 2012, això és el que 
preveuen i vostès han aprovat una reducció del 50% de l’IAE si és creen nous llocs de 
treball i per tant crec que vostès demostren que no s’ho creuen gaire això.  Més detalls, 
desapareix la quota de l’Associació Catalana de Municipis, suposo que això, no sé si s’ho 
varen jugar a sorts els seus socis de govern i vostès, però bé, en va desaparèixer una i s’ha 
mantingut l’altra, en tot cas no és tema de debat.  Què més els hi volíem comentar?, 
sobretot la promoció econòmica, nosaltres creiem aquí i estem totalment en contra de la 
manera en què s’ha gestionat, la transferència de l’Ajuntament a l’IPEP passa de 219.000 
euros a 211.000 euros, no hi ha prou amb la caiguda dels ajuts públics que poden venir al 
2012, que a sobre vostès no el consideren prioritari i el retallen.  Déu ni do amb el paper de 
Convergència en aquest govern, també es deixen retallar l’IPEP, jo suposo que un dia ens 
explicaran on posen l’èmfasi vostès per superar la crisi.  Bé, suposo que sí que sabem on 
volen posar l’èmfasi, perquè s’han gastat 23.000 euros en comprar nous llums de Nadal, 
suposo que això és activar l’economia. Per contra vostès, treuen el servei de suport de 
l’emprenedor de l’IPEP, quin era el cost anual d’aquest servei? 28.000 euros, 23.000 euros 
les llums, 28.000 euros el servei de suport a l’emprenedoria, nosaltres aquí posem en dubte 
que aquesta sigui una de les actuacions que haurien de fer, hi ha un altre detall, com per 
exemple ja s’haurien d’haver pressupostat les aportacions, els ingressos i despeses que 
suposaran el CAT i vostès ja ni ho han posat al pressupost, per tant, entenem que el que 
varem negociar a l’últim Ple de fer la moció conjunta per reclamar a la Generalitat que pagui 
el que deu, doncs vostès també no se la deuen creure gaire.  Partida d’Educació, ja ho hem 
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comentat, pràcticament tot és amb personal i noves obligacions que han de ser 
reconegudes, partides socials, també tot l’augment és amb el tema de personal.  Per tant, tot 
el que vostès diuen que és un augment de les polítiques socials que propugnava, sobretot la 
senyora Mauri, crec que no es detecta i per tant, entenem que falten idees o que potser el 
que nosaltres presentàvem en aquell moment ja s’adequava a la realitat. Vull fer un incís 
també, perquè la senyora Rivas aquí ha passat per alt, i és que la partida d’ajuts a les 
famílies, aquesta que hem discutit per activa i per passiva, no és cert que s’hagi augment 
10.000 euros dels 60.000 euros als 70.000 euros, perquè nosaltres, al 2011, ja vàrem fer 
una incorporació per arribar als 70.000 euros, per tant, ni aquí han arribat a augmentar 
aquesta partida.   
En qualsevol cas, nosaltres veiem que la promoció econòmica no creix, que al contrari, 
decreix, les polítiques de territori i paisatge nosaltres entenem que tampoc hi són, vostès 
han tret les campanyes de sensibilització, ja ho veuran en el futur. I ara parlarem de les 
inversions.  Nosaltres pel que fa a les inversions el que voldríem comentar i ja ho varem 
comentar al Ple en què es varen aprovar els projectes, que no estàvem d’acord amb 
l’arranjament de Camins de Ronda sinó que el que nosaltres proposàvem era, com a molt, 
arreglar nous trams de camí de ronda o construir aparcament, perquè això és el que 
nosaltres entenem que són inversions que porten valor afegit. Nosaltres també apostem per 
la qualitat urbana, per les inversions, com he dit, que aportin valor afegit, s’hauria d’intentar 
comptabilitzar les inversions als barris i les zones comercials, perquè són aquestes les que 
generen una equitat en la manera d’invertir. Trobem a faltar en aquest pressupost, el 
pressupost del Projecte Museogràfic del Museu del Suro, que si es té la intenció d’obrir al 
2013, creiem que ja s’hauria d’haver pressupostat en aquest pressupost 2012 i també 
entenem que no es fa una aposta decidida per les inversions en enllumenat i energies 
renovables, perquè nosaltres sempre varem entendre, en el mandat 2007-2011, que cada 
euro que invertíem en energies renovables i en enllumenat, era un estalvi que teníem en el 
futur.  Per tant, nosaltres fem aquest anàlisi d’aquest primer pressupost que vostès ens 
presenten, tot i aquestes crítiques que els hi hem fet arribar, també crec que nosaltres els hi 
podem fer una sèrie d’aportacions. Les aportacions nosaltres les resumiríem en una gestió 
activa i en una contenció del Capítol I, la revisió dels contractes del servei per ajustar els 
serveis, obtenint el màxim amb el menor cost, el seguiment dels contractes d’energia i la 
reducció del cost. M’he dedicat a sumar el que ens gastem en energia elèctrica, carburants, 
telèfons i tot això, 1.200.000 euros, jo crec que aquí hi ha un important camp, que nosaltres 
els dèiem, via energies renovables, via gestors energètics, que nosaltres si haguéssim tingut 
temps i haguéssim estat en aquest mandat ja volíem implantar el gestor energètic per tal de 
poder controlar els subministraments, que saben vostès que són unes de les coses que 
actualment no es fan, no es feia a l’anterior mandat i no es fa actualment.  El nou pla de 
racionalització que vostès proposin, nosaltres hi vindrem i que sigui consensuat amb 
l’oposició perquè també trobem a faltar, que com vostè propugna que s’han de fer les coses 
per consens, que encara en els grans temes no hi hem sigut capaços d’arribar i per tant crec 
que seria bo que nosaltres, en aquest pla de racionalització que vostès tenen la intenció de 
continuar, ens hi puguem trobar.  I desprès sobretot, també amb el tema d’inversions, el que 
hem comentat, de prioritzar les inversions que donin valor afegit.  Per acabar, i això no ho 
tenia apuntat però vostè ens ha tret aquí de la màniga que té previst aquest pacte per la 
promoció econòmica per l’any que ve i un viver d’empreses, no ho ha acabat de definir, una 
cosa que s’hauria d’estudiar, i jo crec que això xoca amb el que acabem de dir de l’IPEP, 
què ho pensen fer tot això, fora de l’IPEP?, què és per treure-li més poder de decisió al IPEP 
o per treure-li les seves funcions?, com pot ser que vostè ens digui que vol fer un viver 
d’empreses si es carreguen la part de suport a l’emprenedoria de l’IPEP, crec que no ser si 
això ha sigut una cosa per donar una mica d’il·lusió a aquests pressupostos que no ho 
transmeten o és que potser no ho hem acabat de definir be.   
 
- senyor Fernandez:  Aquest segon torn és complicat perquè he de respondre a tots. Faré 
tres grups, els dos primers grups per Plataforma per Catalunya i el PP i un segon grup que 
ho faré tot junt, perquè semblava que estiguéssim parlant oposició i govern de l’anterior 
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mandat.  Al senyor Eduard Guerra, dir-li que és evident que els autònoms estan passant per 
dificultats, però també els Ajuntaments tenim el que podem fer a nivell de promoció 
econòmica, no tenim els mecanismes que puguin tenir altres administracions, i per tant, van 
més enllà del que podem pensar doncs de potenciar la PIME, l’autònom o evitar que les 
botigues i comerços tanquin, en tot cas podem intentar i estar al costat i fer polítiques que 
millorin el que és la gestió, la burocràcia i la tramitació, però no podem, no tenim capacitat 
de poder recolzar activament el fet de les PIMES.  Sí que jo discrepo, no m’agradaria entrar 
en el debat sobre comparar si baixem la partida de voreres i comparar voreres amb cohesió 
social, penso que això m’ha semblat una mica fora de to, una partida de serveis generals 
com millores urbanes pot tenir un ajustament a la baixa, dir que per controlar, posem 41.000 
euros per ajut a la integració a la immigració, crec que no són magnituds comparables, entre 
altres coses perquè aquí, jo crec i el govern així ho comparteix, que tot el que sigui treballar 
per garantir la cohesió social és garantia de futur, per tant, m’agradaria no entrar en un 
debat de barrejar aquestes magnituds.   
Vostè m’ha fet una pregunta en relació a la inversió dels pàrkings del Casal i Chopitea, no es 
tracta que l’Ajuntament recuperi aquesta inversió, del que es tracta és que l’Ajuntament sigui 
capaç  de posar-lo en funcionament perquè funcionin amb la seva idea inicial, que és facilitar 
la rotació de vehicles, per tant, la inversió estava feta, del carrer Chopitea es va fer en el seu 
moment, la inversió del Casal Popular estava feta i ara estem gestionant i negociant el nou 
model de funcionament, però l’objectiu del govern, entenc jo que no ha de ser tant recuperar 
la inversió, sinó que els aparcaments facin la seva funció, que és facilitar l’aparcament i la 
rotació.   
El Partit Popular em deia que són pressupostos de continuïtat.  Bé jo ja he dit al principi que 
eren pressupostos que d’alguna manera venen marcats per un context concret i que sí que 
hi ha una part en projectes, sobretot el que és despesa corrent, una sèrie de projectes que 
tenen una continuïtat i que també estan motivats perquè algunes fonts de finançaments que 
finançaven activitats desapareixeran i desprès parlarem d’algunes que els diferents grups, 
sobretot Entesa i Esquerra han plantejat, però és evident que aquesta intervenció del capítol 
I, segurament és bastant general per tots els grups que han parlat.  Jo he dit al principi, en 
aquest moment al pressupost, el govern no està complint aquest pla d’austeritat, però és 
que a mi m’hagués agradat complir-lo aquest pla, però en definitiva hi ha un element 
conjuntural que ens fa que no el puguem complir i vostès saben a quin element em 
refereixo.  Jo hagués pogut optar per deixar tots l’àrea com estava, no contractem ningú de 
fora i agafem l’idea que deia la senyora Galiana, que des de dins puguem ser capaços de 
refer tota la situació, bé, hem fet una opció política, que és dir no volem fer això, perquè 
pensem que cal portar algú de fora perquè sigui aquest nou Cap de policia,  aquesta part és 
la que ens fa que el capítol I tingui una pujada, recordem el cost que té aquesta persona, 
que només cal que anem al conveni col·lectiu i mirem quin és un nivell A, a nivell de costos 
salarials i veurem que bàsicament la puja del capítol I ve donada per aquesta persona, 
perquè tornem a pressupostar correctament a l’arquitecte municipal que estava en comissió 
de serveis, i perquè, aquesta sí que és una opció política, que és que una treballadora social 
que hi havia, que estava fent la funció durant dos anys, hem cregut oportú en aquests 
moments pressupostar-la perquè entenem que serveis socials requereix d’aquests serveis, 
hem optat per aquesta via, aquesta és una opció política i per això quan dèiem que aquest 
és un pressupost de continuïtat, però també hagués pogut el govern per la via de no 
pressupostar això i voler reduir per aquí, no volem un nou Cap, no volem una nova 
treballadora social i no volem, en aquest cas, tornar a pressupostar a l’arquitecte en el 
capìtol I, o no volem fer la subvenció pel tema de l’IPEP i per tant no pressupostem el 20% i 
ja no cal que indiquem la subvenció, això és una opció política i en aquest cas un altre 
govern hagués pogut anar per una altra via.   
En el capítol II, clar que hem de seguir negociant els contractes, però quan arribin al 
venciment, el contracte d’escombraries que és el que dic jo que és el més important, aquest 
té el seu venciment al 2012, per tant he dit que aquest Ajuntament ja els últims mandats, 
sempre que hi han hagut contractes, molts els hem millorat a la baixa i hem millorat la seva 
eficàcia i eficiència, i aquest és un dels que tenim sobre la taula.  He dit abans, complicat, 
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aquest no serà, segurament, tant fàcil com els anteriors, l’anterior govern hi estava treballant 
i sabem que serà un contracte complicat, però bé, segurament que aquí serà on haurem de 
dedicar els màxims esforços.  Jo li he dit abans, que el govern està treballant i no voldria 
posar-li nom, crec que s’ha de treballar un projecte, que l’IPEP hi ha de participar, 
evidentment, i aquí responc una miqueta al que deia el grup d’Esquerra Republicana, l’IPEP 
ha de participar en el que és aquest projecte que fem pel tema d’inversió tecnològica, escola 
de negoci, viver d’empresa, ubicació de noves activitats, bé, redactem un projecte que ens 
permeti crear un element diferencial a Palafrugell, per tant, aquest compromís el govern 
l’agafa i ens posarem a treballar d’una manera immediata amb tots els grups polítics, perquè 
durant el 2012, el primer semestre, siguem capaços de treballar amb un projecte concret.  
Vostè m’ha parlat d’inversions, passeig de Llafranc, nosaltres hem fet una opció política, 
entenem que en aquest moment hem fet una priorització, aquí no estic d’acord amb que el 
pressupost sigui de continuïtat, en el tema d’inversions, perquè hem fet una revisió del Pla 
d’Obres i Serveis, claríssimament, hem prioritzat altres inversions i aquí sí que entenem que 
el govern fa una priorització diferent.   
En quant a la senyora Rivas, l’he vist molt nerviosa, jo crec que vostè encara no ha assumit 
que aquesta política i aquest seu discurs que ha tingut, la ciutadania ja el va posar a examen 
al maig del 2011 i l’ha col·locada a on l’ha col·locada, que és a l’oposició, per tant, penso 
que el seu discurs que ha fet, vostè parlava aquí de consens, de poc temps per mirar el 
pressupost, escolti, li hem donat el mateix temps que vostè ens donava a nosaltres, ni més 
ni menys, al contrari jo he fet una reunió addicional que no recordo que l’anterior alcalde 
l’hagués fet amb mi, personalment, una reunió prèvia per explicar pressupostos.  Vostè diu, 
home tot ha vingut donat, crec que a la reunió aquella varem dir que si volia fer propostes en 
els fes arribar i encara les espero aquestes propostes, en qualsevol cas, no passa res, vostè 
pot dir que nosaltres governem i que nosaltres hem de fer el pressupost. Sí que ha dit 
algunes coses que jo crec, per això dic que vostè s’ha situat al previ maig 2011, m’ha 
semblat més el debat que varem fer a la campanya electoral, que crec que no li va servir de 
gaire.  Vostè diu, situació econòmica bona, jo no he qüestionat mai que la situació 
econòmica fos dolenta al Ajuntament, i sempre diu el mateix, vostè diu, un endeutament molt 
baix, home, és que hi ha la Llei d’estabilitat pressupostària que no permet que ens puguem 
endeutar més del que amortitzem, o és mentida?, pregunto,  nosaltres no ens podem 
endeutar més del que amortitzem cada any, si al govern que hi havia en el moment quan va 
sortir la Llei d’estabilitat pressupostària i ens va agafar poc endeutats, perfecte, ara estem 
amb un endeutament del 38%, perquè el ingressos ordinaris pugen i el deute viu és el 
mateix i per tant no vulguem aquí intentar capitalitzar, si, si, els ingressos ordinaris pugen i el 
deute viu és el mateix i per tant el rati d’endeutament baixa, això una simple operació 
matemàtica. Parla del pagaments, jo no he qüestionat mai que l’Ajuntament estigui pagant 
malament, estem pagant en els terminis que s’estableixen.  Romanents de tresoreria, són 
positius, però analitzem l’ evolució, fruit de la crisi econòmica i fruit què nosaltres sempre 
hem dit que els últims romanents de liquidacions fora bo no tocar-los per evitar doncs poder 
entrar en romanents negatius, cosa que tindria greus conseqüències.  Vostè diu, que varen 
fer una pòlissa de crèdit per previsió, jo no l’hagués fet, perquè aquella pòlissa de crèdit ens 
va costar 3.000 euros fer-la, perquè era una pòlissa de crèdit que, per primera vegada, 
pagàvem per la no disponibilitat, per tant, perquè fer-la si no hi havia necessitat?, vostè diu 
que era per preveure, aquella pòlissa es va cancel·lar pràcticament al cap d’un mes d’estar 
governant, perquè?, perquè no es va disposar i si es va disposar va ser per algun error 
d’assentament de disponibilitat, però era la primera vegada que feia una pòlissa de crèdit 
que es pagava per la no disponibilitat del saldo i això és així, i sinó vostè agafi les dades 
d’intervenció i li diran què ens va costar aquesta pòlissa de crèdit quan no era necessària, 
vostè diu, per previsió, bé, en qualsevol cas jo no m’hagués gastat aquests 3.000 euros en 
fer-la si realment no calia.  I bé, vostè ha fet una referència al nostre pla d’austeritat.  Jo 
voldria dir que aquest pla d’austeritat l’aproven vostès a l’estiu del 2010, el nostre grup, el 
PSC, el va demanar a finals del 2008, hi ha una moció presentada en aquesta línea perquè 
el govern treballés en l’austeritat, i vostès lluny de fer l’austeritat, home, vostè és que sembla 
que el pressupost que varen fer al 2010, el 2011, va ser l’únic pressupost de contenció, si 
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agafem el 2008, el capítol de personal, vostès que tant han parlat d’això i això va per tots els 
grups, al 2008, el capítol de personal eren de 10.676.000 euros, al 2010, 11.526.000 euros, 
són dades d’intervenció, les pot consultar.  Al 2011, baixa, 10.257.000 euros fruit del Reial 
Decret de Madrid que reduïm els sous als funcionaris, aproximadament 400.000 euros.  
Evidentment, que segurament això ho hem fet fatal, i segurament que el diumenge ens 
fotran allà on ens pertoca, segurament, però bé, vostès segurament en tot aquest procés 
també han perdut l’E d’esquerra, perquè jo en les últimes manifestacions, algunes coses 
m’han descol·locat, però en qualsevol cas com que ho hem fet tant malament els ciutadans 
ens col·locaran allà on creguin oportú, com els hi va passar a vostès, que ho varem fer tant 
bé els seus pressupostos que les eleccions del mes de maig, doncs bé, ens han col·locat a 
cadascú al seu lloc, per tant, austeritat al 2011, sí, senyora Rivas, però 2008, 2009, 2010, 
no, expansió en la despesa.  Però si anem al capítol II passa exactament el mateix, el 
capítol II al 2007, eren 11.400.000 euros i al 2010 és de 13.200.000 euros, on és l’austeritat?  
Ja dic al 2011 si, però fins al 2011 no hi havia austeritat.  Per tant, col·loquem cada cosa al 
seu lloc, vostès parlàvem parlaven que al capítol I hi podia haver una reducció d’uns 
150.000 euros, si, ho dèiem nosaltres, no ho dic pas que no ho digués jo, senyor Lledó i 
senyora Rivas que bàsicament hem dit el mateix i ens hagués agradat anar al capítol I amb 
150.000 euros menys, i l’avantatge que hem tingut és que les hores extraordinàries, com he 
dit abans, s’han comportat de forma extremadament millor del que segurament ens 
pensàvem, per tant si no haguéssim hagut de fer una previsió, primer, de pressupostar la 
persona de Serveis Socials que ja no estarà subvencionada, com he dit abans, i m’he referit 
a una àrea concreta, el govern ha optat per la via de la contractació d’una persona 
addicional, doncs possiblement aquest estalvi de 150.000 euros s’hagués pogut produir.  
Han entrat en una sèrie de quantitats que jo crec que algunes es poden comentar, però bé, 
ja dic jo que les pujades i baixades no eren importants perquè les magnituds que es 
donaven no ho eren, però sí que és una clara voluntat política, si el govern no hagués optat 
per la via de pujar l’IBI un 2%, que això són 200.000 euros addicionals, doncs segurament 
que algunes d’aquestes partides no s’haguessin pogut mantenir, sinó que haguessin hagut 
de baixa, és una opció política, nosaltres no hem dit que les àrees de Cultura, Educació, 
Serveis Socials hagin pujat un 30%, ni molt menys, hem dit que hem fet l’esforç per 
mantenir-les, perquè haguéssim pogut optar per la via de no pujar l’IBI un 2% i reduir-ho tot, 
baixar-ho, crec que és una opció política, i aquí és on jo penso que el govern fa un esforç, 
que segurament que un altre govern hagués pogut fer una altra alternativa, és possible, però 
nosaltres hem optat per la via d’intentar fer aquest esforç i amb aquesta idea que pensem 
que són importants. I pel que fa al tema d’inversions, és evident que hi ha una priorització 
d’inversions diferents, nosaltres ho hem dit abans, continuem amb el Pla de barris, amb 
ajustos, hi ha projectes inclús pressupostats en l’anterior mandat que caldrà veure com els 
redefinim, com per exemple és el carrer Independència, caldrà veure exactament finalment 
com fem aquest projecte, però hi ha una voluntat política de seguir amb aquest projecte, 
caldrà demanar la pròrroga al respecte.  La senyora Rivas ha fet una referència a les fonts 
de finançament, 900.000 euros de venda de patrimoni, tothom sap que si la venda de 
patrimoni no es fa tota, doncs la font de finançament que estigui afectada no es podrà 
executar, si ens anem a pressupostos històrics, veurem que unes vegades ha sortit vendes 
de patrimoni bastant més importants, algunes s’han complert totes i altres s’han passat a 
èpoques diferents.  Nosaltres som conscients que la part  que sortim de la venda de 
patrimoni estarà condicionada a que prèviament puguem fer realitzable aquest finançament, 
en som conscients, també som conscients que en aquest moment l’endeutament, el préstec 
que ha de fer l’Ajuntament ha de ser d’1.600.000 euros, en som conscients, però això ens 
limitar el que és la nostra capacitat de fonts de finançament, si tinguéssim més podríem fer 
més, evidentment, i torno una mica al que vostè deia al principi, aquella prèvia que ha fet de 
les Hisendes Locals, bé, segurament que el govern que vingui, que dubto molt que sigui el 
PSOE, potser farà una gran reforma d’Hisendes Locals, tindrem recursos a dojo, no, és igual 
que em casquin, no passa res, tindran recursos a dojo, i la cinta l’envieu a qui vulgueu, però 
en qualsevol cas, crec que la responsabilitat d’un govern, és gestionar el que tenim, no el 
que ens agradaria tenir, a tots ens agradaria tenir més segurament, però jo he de gestionar, 
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com Alcalde i com a govern, el que tinc en aquests moments i per tant, si vostès fan 
mocions per demanar millors finançaments, ens afegirem a aquestes revindicacions, però la 
meva obligació com Alcalde és gestionar els recursos que tinc i els que en aquests moments 
puc disposar com a Ajuntament.   
Una pinzellada, bàsicament aquest debat de la despesa corrent i ingressos, a nivell 
d’Esquerra Republicana, senyor Lledó, bàsicament, moltes coses en relació a l’Entesa es 
repeteixen els arguments, sí que hi ha una cosa que jo voldria puntualitzar, vostè em parlava 
del cas de l’IPEP, quina funció li pensen donar a l’IPEP?  Bé la funció que li penso donar a 
l’IPEP és la funció que en aquests últims anys ja està fent l’IPEP.  L’IPEP ha tingut dues 
etapes claríssimes, una primera d’inici i de posada en marxa, que va ser amb l’anterior 
govern del 2003-2007 i una segona de consolidació, amb un context on el senyor Sabrià sap 
que hem tingut una etapa en què hem rebut moltes subvencions i aquesta és una gran tasca 
que el propi Cap de l’IPEP ha fet en els últims anys, però aquesta etapa de noves 
subvencions, vostès saben també que, fins i tot, a l’última etapa del govern començaven a 
perillar i una precisament la que vostè ha posat com exemple, la de serveis d’emprenedoria, 
aquesta subvenció l’any que ve no hi serà, per tant, què hem fet nosaltres dins del pla de 
treball de l’IPEP?, farem que una part d’aquestes funcions les facin els mateixos tècnics de 
l’IPEP.  Que això vol dir més feina per ells?, si, però no arriba la subvenció i per tant no puc 
posar els recursos que no m’han garantit, què farem entre tots?, doncs bé, l’IPEP també és 
conscient què algunes tasques que es venien fent via subvencions i ens permetia contractar 
alguna persona externa, ho hem de fer de forma interna. Vostè ha posat un altre exemple, 
ha barrejat el servei d’emprenedoria amb el tema de les llums de Nadal, vostè sap que una 
cosa és despesa corrent i l’altra és despeses d’inversió, la font de finançament és diferent, 
ho dic perquè vostè sap que és diferent, si ho posem tot al mateix sac no crec que la gent ho 
entengui massa. Ha fet unes referències al que és la nostra forma de pressupostar, però ha 
posat dos exemples que crec que s’ha equivocat d’exemple, que és el tema del CAT.  Vostè 
el CAT diu no surt pressupostat, el que hem fet nosaltres és l’esforç per acabar-lo el CAT, 
perquè en el projecte inicial, l’entorn no estava previst, per tant, hem posat 325.000 euros 
per acabar l’entorn i tota la zona dels aparcaments, perquè si no, haguéssim tingut un gran 
edifici, però que no hi haguessin pogut accedir, per tant, primer què fem?, col·loquem la 
inversió per posar-ho en marxa, la formula per posar-ho en marxa, doncs bé, l’IPEP hi està 
treballant i crec que la línea ha de ser una miqueta també la línea que ja vostès havien 
començat a treballar, a veure com som capaços de gestionar aquest espai, amb el benentés 
que, com que s’ha de traslladar l’oficina de turisme de la Sauleda, no ens costi a 
l’Ajuntament més d’aquest cost, tot l’altre ha de ser gestió externa, concursos, per intentar 
rentabilitzar al màxim aquest espai, però no podem nosaltres, com a govern, posar més 
recursos perquè en aquests moments no els tenim, i clar si la seva política d’exemple 
d’inversió son els aparcaments, si l’exemple de grans inversions son el Chopitea, doncs miri, 
mals de caps m’està donant a mi el Chopitea per intentar veure com el gestiono, i tot i que hi 
havia informes que deien que era un gran projecte, que qualsevol escenari dels tres que hi 
havia eren impressionants, vostès ho han intentat un estiu, la meitat de l’altre i no són 
capaços de trobar-li a veure què fem perquè aquell aparcament tingui l’ús que crec que 
vostès quan varen decidir de fer-lo volien, i era que tingués rotació aquest aparcament, com 
el del Casal també estem allà mateix, és un aparcament que no li trobem la solució, però sí 
que el govern ha sigut capaç de dir, com que aquests dos aparcaments no ho tenim clar en 
aquests moments i estem treballant com ho gestionem, ja no hem pressupostat cap cànon, 
per no generar obligacions amb unes previsions d’ingressos que no les tenim quantificades i 
per tant, crec que també és un criteri de prudència, a nivell de pressupost, perquè 
haguéssim pogut col·locar una part d’ingressos i que això ens hagués pogut generar 
despeses addicionals.  Per tant, crec que si que al pressupost hi ha elements que posen de 
manifest que, però hi ha alternatives, segurament que vostè hagués fet un pressupost 
diferent, és evident, segurament que haguéssim prioritzat les inversions diferents, amb el 
tema de despesa corrent, haguéssim pogut fer ajustaments, jo li vull dir, perquè vostè m’ho 
ha dit, el pla d’austeritat, el convocarem, el pla d’austeritat ha de seguir vigent amb els 
ajustos que puguin produir-se, però evidentment que el pla d’austeritat també ha de 
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contemplar que si hi ha situacions conjunturals excepcionals, això s’ha de donar resposta i 
per tant, nosaltres, com he dit al principi, segurament que amb el tema del capítol I, potser 
no complim del tot el pla, però estem convençuts que l’opció que fem és la que pensem que 
el municipi necessita, en tot cas si ens equivoquem vostès ens ho diran segur, convençut, o 
sinó ens ho dirà la ciutadania, quan toqui.  
 
- senyor Guerra: M’ha fet molta gràcia el tema de la il·luminació, el que ha dit el senyor 
Lledó, em sembla molt bé això de canviar la il·luminació de Nadal, però crec que potser hi 
havia prioritats amb el tema de la xarxa elèctrica perquè justament aquesta tarda a Plaça 
Nova no anava cap llum, cap ni una, gràcies senyor Alcalde. 
 
- senyora Galiana:  Nosaltres ja hem exposat anteriorment el que no ens agradava d’aquest 
pressupost, però el que volem és fer una oposició constructiva i que d’aquí sortim amb una 
sèrie de compromisos, pensem que hem de pressupostar per la innovació, pensem que hem 
d’apostar per tenir un sistema econòmic més sostenible del que tenim, per sortir de la crisi 
econòmica en la qual ens trobem, i jo des d’aquí li faig una proposta que si vostè l’accepta, 
nosaltres ens abstindrem en el pressupost, si vostè es compromet a tirar endavant, digui-li 
com vulgui, aquest viver d’empreses, aquest centre tecnològic i sobretot incloure l’àrea que 
nosaltres li hem marcat com importantíssima que és l’àrea de la investigació, del 
desenvolupament i de la innovació, fer una macro àrea dins del viver d’empreses que vostè 
decideixi dur a terme, si la dota dels serveis moderns, imprescindibles que necessita i si a 
més a més s’intenta incloure, s’inclou el personal preparat per dur-lo a terme, nosaltres, si 
vostè opta aquest compromís ens abstindrem al pressupost.  I no tinc res més a dir, no he 
esgotat els cinc minuts. 
 
- senyora Rivas:  Gràcies senyor Alcalde, intentaré no superar els quinze minuts que em 
sembla que em pertoquen, que son deu, més els cinc addicionals que vostè també ha fet, no 
els esgotaré. Miri, jo començaré de la mateixa manera que vostè ha començat, nerviosa no, 
crec que feia molt de temps que no estava tant tranquil·la com en aquesta intervenció que 
he fet ara, perdoni’m potser el que estava nerviós és vostè amb la rèplica?, o potser estava 
enfadat?,  però no entraré a valorar el seu estat emocional, no toca valorar els estats 
emocionals dels que estem aquí, toca valorar el contingut de les nostres paraules.  
Consens?, jo li he llegit literalment les paraules que vostè va dir, al Ple, no ho he dit jo, era 
vostè que deia que volia la mà estesa als grups i jo li he replicat, entenent que jo aquesta mà 
estesa no l’he vista, no m’ho invento, és el que vostè va dir i consta en acta.  De la situació 
econòmica de l’Ajuntament, revisin l’hemeroteca, ara no recordo exactament a quin article 
de diari apareix, però vostè critica part de la gestió econòmica que nosaltres havíem fet, 
suposo que al fer d’Alcalde o estar al govern, porta molta feina i a vegades un s’oblida de les 
coses i això ho puc entendre, només faltaria, ens ha passat a tots, però revisi l’hemeroteca.  
Pressupostos de continuïtat?  I tant, és facilíssim comprovar-ho, agafes el pressupost, mires 
les dues columnetes que hi ha i veus que pràcticament és el mateix excepte en aquests 
500.000 euros que vostès tenen de més.  El pla d’austeritat diu que no el compleixen del tot, 
no, no el compleixen, les paraules són les que són, no el compleixen i ja està, tenen tot el 
dret a no complir-lo, només faltaria, vostès són els que governen i per tant, poden no 
complir-lo i en canvi estem encantats i com han dit els companys d’Esquerra que aquest pla 
d’austeritat continuï vigent i que vostès el vulguin revisar i ens trobaran per revisar-lo, només 
faltaria, ens trobaran amb tot allò que considerin que hi hem de participar com oposició, 
perquè és la nostra obligació.  Miri, com vostè ha dit que estàvem nerviosos o que jo estava 
nerviosa i que les eleccions del mes de maig ens varen col·locar allà a on ens tocava, sí ens 
varen col·locar a l’oposició i ho hem reconegut sempre, varem perdre la meitat dels regidors, 
ens varem quedar amb 1.025 vots, em sembla que en teníem 1.800, la primera vegada, i ho 
hem reconegut des del primer moment, des de la primera nit de les eleccions, ara bé,  li 
asseguro una cosa, amb la mateixa passió que varem estar al govern estarem a l’oposició i 
assumim el nostre lloc a l’oposició.  Vostè ho ha dit moltes vegades, s’aprèn molt a 
l’oposició, ens ho havia dit, nosaltres estem aprenent, en aquests moments, especialment jo, 
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que només havia estat al govern i m’ho agafo amb la mateixa passió amb la que he estat en 
el govern i a més, crec que estic aprenent bastant, estic aprenent coses que no m’imaginava 
que aprendria en cap moment.   
Al juliol del 2010, nosaltres varem fer aquest pla d’austeritat i vostès ens diuen que des de 
finals del 2008, ens demanaven una revisió del personal, escolti, ja ho he dit abans, és una 
contradicció, vostès ens deien que no van aprovar el pla d’austeritat al juliol del 2010, 
perquè ens proposaven una reducció de 150.000 euros en personal, què ens deien que 
tenien claríssim i, a més, pràcticament ens varen posar pràcticament els noms de les 
persones que havíem d’acomiadar de l’Ajuntament a sobre la taula i ho varem fer així, 
escolti, no és una contradicció que en aquell moment, al juliol del 2010, diguessin això i ara 
vostès augmentin amb 180.000 euros el capítol de personal, és o no és una contradicció?, 
les coses són blanc o negre, i és així.   
Sobre el pressupost ordinari, les seves declaracions a la premsa no coincideixen amb la 
realitat, li posi les paraules que li posi, potenciar les àrees de les polítiques socials, home, 
les deixen pràcticament igual, és veritat que no les redueixen, però jo la potenciació no l’he 
vist enlloc, no he vist noves activitats, segurament les veurem quan desenvolupin el 
pressupost 2012, però accions noves i diferents no les he sabut trobar. De les fonts de 
finançament, coincidim, la venda de patrimoni dels 900.000 euros no sabem si és farà o no 
es farà, vostè mateix ho ha dit, tant de bo puguin vendre patrimoni per valor de 900.000 
euros, i els aplaudirem, perquè a més, és un benefici per tot el conjunt del poble que és el 
que volem, no volem pas res més que això, però escolti els 150.000 euros del conveni 
Peverga no els ha ni esmentat i vostè sap que no els cobrarem.    
I acabo dient que tots estem a on ens pertoca, això és el que vostè ha dit, nosaltres estem a 
l’oposició i l’estem exercint com li deia abans amb totes les ganes del món, vostè que ha 
estat diputat al Congrés pel Partit Socialista a Madrid, el partit Socialista d’aquí a una 
setmana segurament estarà a la oposició, segurament serà a on li pertoca, escolti, la 
reforma del finançament del món local la podia haver fet el PSOE els últims vuit anys de 
govern i no l’ha feta, en els últims quatre anys vostè ha sigut Diputat a Madrid i tampoc hem 
vist aquesta reforma seva, hi ha molts diputats, només faltaria, però aquesta reforma del 
món local també l’hem vista i no entraré a parlar perquè no tinc ganes de fer-ho, però si hem 
de parlar de política expansiva parlem de la que ha fet el PSOE, parlem del xec nadó de 
2.500 euros o parlem del FEIL o parlem que deien que no hi havia crisi, quan realment la 
teníem a sobre, o sentim les declaracions del senyor Rubalcava ara.  Però miri no tinc ganes 
de parlar-ne, nosaltres estem a l’oposició i li he dit que la continuarem fent i acabo, miri 
acabo repetint paraules, el company d’Esquerra feia un tros d’una intervenció de la senyora 
Mauri quan representava al grup d’AMC, jo continuaré amb la frase aquella que deia el 
senyor Lledó, vostè deia, crec que els hi manca projecte de poble i de futur, ara jo aquestes 
paraules les prenc, les que vostè deia en aquell moment i ens deia a nosaltres, crec que ara 
les podem invertir, vostè deia, em deixin dir algunes coses que jo faria, congelar impostos i 
taxes, ostres no ho han fet i vostè deia que ho farien, o altres coses dient, alleugerin el difícil 
dia a dia dels ciutadans o altres coses que vostè deia com les de reduir el sou de l’Alcalde, 
els dels Tinents d’Alcalde amb el 15% o els dels regidors amb un 10%, vostè deia que la 
principal característica penso que és la incapacitat que tenen entre distingir temps de 
bonança i temps de crisi, sempre han presentat pressupostos tècnics però penso que hi ha 
ceguesa política a mig i llarg termini. Ara a mi m’agradaria invertir aquestes paraules i fer-
me-les meves o les del senyor Fernández, les del senyor Alcalde, quan en el pla d’austeritat, 
al juliol del 2010, deia que discrepava d’una cosa que jo havia dit, perquè jo, quan vostè deia 
de les reduccions, jo li deia que reduir això feia disminuir el nivell del nostre poble i vostè 
deia: discrepo del que diu la senyora Rivas, la nostra proposta d’amortització de llocs de 
treball, de reducció de serveis, hipoteca i no ajuda a Palafrugell a poder créixer com a 
municipi i vostè deia, aquestes són paraules que constaran en acta i tant que hi consten, a 
veure què passarà al mes d’octubre quan ens tornem a trobar aquí i haguem de fer un 
ajustament addicional i desprès jo els diré, que el problema no és que Palafrugell pugui 
créixer, el problema és que si entrem en romanent negatiu el que vingui a gestionar això ja 
veurem que s’ho trobarà.  Això és el que vostès ens deien a nosaltres i jo li demano a vostè 
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romanent negatiu?  Com s’ho han trobat?  Ja li havia explicat com s’ho havien trobat i miri, 
acabo anunciant-los-hi el nostre vot, perquè sé que desprès hi ha una altra intervenció, però 
esgotaré tots els meus moments, a menys que hi hagi alguna intervenció que cregui que 
valgui la pena repetir-los-hi.  La nostra intenció de vot i li argumentaré perquè és, perquè 
vostès fan uns pressupostos continuistes, com els que havia fet l’anterior equip de govern, 
malgrat nosaltres discrepem i ho fem obertament sobre aquests 500.000 euros que vostès 
disposen de més i ja els hi hem explicat perquè discrepàvem.   Miri, són els seus 
pressupostos, els seus primers pressupostos com equip de govern i ens costa molt 
d’entendre que no hagin estat ni innovadors, ni hagin estat diferents, ni com vostès havien 
anunciat amb la campanya electoral, però per sentit de responsabilitat que és el que ens 
toca fer en un temps de crisi, perquè creiem en el nostre poble i perquè volem col·laborar, 
només faltaria, però col·laborarem quan toqui col·laborar i criticarem quan toqui criticar, el 
vot de l’Entesa serà de l’abstenció. 
 
- senyor Sabrià:  Nosaltres crec que tampoc esgotarem els nostres minuts.  Miri, començo al 
revés, no em guardo la sorpresa pel final i també els anuncio ja només per començar el 
nostre vot, nosaltres també ens abstindrem.  I ens abstindrem, primer perquè no ens 
agradaria gens assemblar-nos al PSC que ens varem trobar, fent oposició, i no s’ho prengui 
malament, ni em digui que estic enfadat, no ens agradaria gens fer l’oposició què ens feia el 
PSC a nosaltres, perquè crec que la primera frase abans de començar, marca molt el què 
ens hem trobat, o les contradiccions que desprès han anat sortint, vostè deia i aquí li dedico 
al nostre ex regidor de pressupostos, intentarem fer les ordenances i el pressupost 
conjuntament, crec que això marca molt el que ha passat desprès, vostès varen fer una 
crítica molt agre de tots aquests temes, vostès varen votar sempre en contra i en canvi quan 
han estat asseguts a la seva cadira, el que fan vostès és dir, allò que us varem dir que 
havíeu de fer i que estàveu fent molt malament, ara ho fan vostès.  Nosaltres no volem ser 
així, nosaltres tenim molt clar que els temps són molt difícils, que la situació és complicada i 
que fer el pressupost no era una feina gens fàcil, tot i que finalment hi ha hagut 
circumstàncies que els han permès fer un pressupost amb les quanties semblants a les de 
l’any passat, tampoc era fàcil i per tant nosaltres, d’alguna manera, els hi regalem una 
abstenció, avisant-los què estarem molt amatents per veure com es desenvolupa aquest 
pressupost, que les dificultats hi són i nosaltres el que no volem fer és demanar-los unes 
condicions que desprès no es puguin complir.  Continu amb el pla d’austeritat, que té una 
vigència, que és el mateix que no servia  i vostès el varen votar en contra i per tant això a 
nosaltres ens costa molt d’entendre, i venir aquí votar permanentment en contra dels 
pressupostos que nosaltres presentàvem, i ara dir, amb tota la  tranquil·litat del món que 
presenten uns pressupostos de continuïtat i tot això a nosaltres ens costa d’entendre. 
Creiem que les prioritat del pressupost no estan definides, vostè diu, el pressupost no 
permet grans variacions, tots sabem que hi ha una part importantíssima del pressupost que 
és difícil de moure, però també tots som conscients que es poden definir prioritats polítiques. 
El  senyor Lledó ho ha explicat molt bé, la senyora Rivas ho ha explicat molt bé, la senyora 
Galiana també ho ha explicat molt bé, però no hi trobem res més que els increments del 
capítol I, no hi trobem res més, i tornem a aquestes propostes que feien vostès del Pla 
d’austeritat i dels 150.000 euros, i no m’ha semblat gaire bé, que l’excusa per no fer aquesta 
baixa fos precisament la policia, perquè ningú li discuteix aquesta necessitat, ni que la 
reincorporació que tocava fer a Urbanisme no és negociable, diríem d’alguna manera, també 
s’ha d’assumir, però és que si fem la suma d’això al capítol I hi incorporen aquests 150.000 
euros, continuava sent negatiu o en tot cas ratllava el zero i per tant crec que el que deia 
vostè no s’ajusta massa. Vostès fa dos discursos diferents, un, primer, que és que ens hem 
d’estrènyer el cinturó, i un segon que diu, escolti això és feina nostra perquè tenim unes 
prioritats polítiques que són aquestes i per tant, aquest doble discurs a nosaltres ens costa 
d’entendre més enllà de dir, nosaltres fèiem una crítica gratuïta quan ens tocava estar en 
aquella banda d’allà i ara definim les prioritats com ens semblen.  Be, planteja altres coses i 
m’ha fet gracia que sortís avui això que explicava el senyor Lledó, del viver d’empreses o del 
pacte per la activitat econòmica el que intenta és donar una mica d’alegria a un pressupost 
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que no la tenen, però també és una mica el mateix i és que no ens lliguen les dues coses i 
ens consta d’entendre, ara vostès tancaran l’assessorament a les empreses, conec 
perfectament com es finançava, i valia 40.000 euros tota l’àrea d’empresa, però que vostè 
digui aquesta resposta, probablement una de les més importants en aquest quatre anys és 
fer un viver d’empreses, si però si l’assessorament a les empreses, el passen a valorar molt 
menys del que fèiem quines empreses hi posarà, aquelles empreses que comentava la 
Laura Galiana, que havíem d’anar a buscar, i no sé quina història que jo no comparteixo, 
però crec que el que hem de fer és treballar amb el que tenim i per tant, si alguna prioritat li 
hem de marcar a l’IPEP és l’emprenedoria i l’assessorament a les futures empreses, en 
aquest pressupost no hi hem llegit les polítiques actives d’ocupació, l’apretada de cinturó hi 
és i per tant aquelles opcions que ens presentaven vostès al 2010, tampoc hi són, és un 
pressupost de continuïtat i a més a més on han volgut posar l’accent, pensem que s’han 
equivocat.  No hi ha polítiques socials, pocs canvis i en definitiva erràtics.  Altres temes que 
vostè ha tret, el Pàrking de Calella, que no ens fa res de parlar-ne, perquè creiem que no 
tenen cap problema, perquè si vostè sempre explicat que vostè era capaç de trobar un 
inversor per construir-lo, que en aquests moments és més difícil, amb el pàrking fet de ben 
segur que no tindrà cap problema en trobar una empresa que sigui capaç de gestionar-lo. 
Nosaltres li demanem que tingui en compte alguns breus comentaris, procurem no llençar 
els recursos com hem fet amb el tema del nou centre, perquè els necessitarem, entenem 
que tenen poc marge i temes importants per finalitzar, per tant, siguin curosos, no maquillin, 
que és el que han optat per fer a Llafranc, treballin amb projectes amb futur, per tant, 
invertim en polítiques de sostenibilitat i això és una mica tot el que nosaltres els hi havíem de 
dir. Tornem a dir que nosaltres ens abstindrem, sabem que els temps son difícils, mantenim 
la mà estesa per treballar en aquest Ajuntament en aquells temes en què sigui necessari, i a 
més ho torno a dir i he començat i crec que és una cosa, una obsessió que al final no volem 
estar a l’altra banda del Ple, explicant unes coses que si estiguéssim a l’altra banda no 
podríem complir,  que és amb el que ens estem trobant que varen fer vostès durant quatre 
anys i no ens agradaria que això es repetís. 
 
- senyor Alcalde:    Molt bé, moltes gràcies.  Començaria per una intervenció que ha fet 
vostès senyor Sabrià al final, perquè no em vull descuidar perquè tot i què desprès 
continuarà el tema, nosaltres a la zona comercial no llencem diners i quan toqui, l’emplaçaré 
a vostè perquè analitzem tot el procés i trèiem també a la llum pública aquells acords de 
Junta de Govern que vostès no varen ser capaços de prendre al moment què tocava, per 
tant, al centre comercial no llencem diner, no hem llençat diners i quan toqui parlarem 
d’aquest procés perquè estan llençant una idea al carrer, que penso que no s’ajusta i en 
parlarem de tot.  Primer agraeixo el fet que els grups que han manifestat la seva opció de 
vot, l’abstenció, en tot cas Plataforma per Catalunya no ho ha dit, però en tot cas, veurem 
exactament el seu vot quin serà. Sí que vull fer una puntualització i seré molt breu, perquè 
s’han fet diferents al·lusions a aquest tema del que és l’actitud del PSC en l’oposició i 
l’actitud quan estem governant i crec que s’ha de posar tot en el seu context, i clar el capítol 
I, que és la gran batalla en aquest moment sobre el pla d’austeritat voldria dir que la previsió 
inicial del 2011, eren de 10.912.000 euros, previsió inicial 2012, 11.093.000 euros, o sigui, 
són 20.000  euros addicionals, i aquí incorporem una plaça de cap de policia, pressupostem 
l’arquitecte municipal, una assistent social i un 20% d’un AODL per l’IPEP, amb tot això 
incrementem en 20.000 euros, per tant, si això no és seguir amb l’austeritat!.  El que no és 
austeritat és el que vostès feien quan el nostre grup parlava què s’havien d’agafar l’austeritat 
seriosament, que era al 2008, amb 10.600.000 euros al capítol I, i al 2010, amb 11.448.000 
euros i això no era austeritat, en aquell context nosaltres parlàvem què calia anar més enllà i 
per tant, plantegem les intervencions en el context que pertoquen.  Jo com que ja s’ha 
parlant molt, intentaré només una referència, perquè, miri senyora Rivas, jo no estava 
nerviós, la veritat és que ho he dit sempre, he estat molt satisfet de ser tres anys i mig 
Diputat a Madrid, molt satisfet i he après moltíssim, la llàstima és que els vots que perdrà el 
PSOE, no els agafarà Iniciativa, suposo que potser que algun n’agafi,  però en tot cas el 
PSOE, que ha fet una política a Madrid, la que el context permetia, es podia fer amb 
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discrepància segurament, amb poca comunicació, poca informació, però bé, en qualsevol 
cas, tot això que vostè deia, que durant vuit anys no hem fet la reforma d’Hisendes Locals, 
és veritat, però durant el primers quatre anys governaven junts PSOE, Iniciativa per 
Catalunya i Esquerra Republicana i tampoc varen posar a sobre la taula la reforma de les 
Hisendes Locals, bé, es que al final, cadascú, la política té aquestes coses, per tant, jo molt 
satisfet, miri, ara ja no ho seré Diputat, per tant, em dedicaré totalment a l’Ajuntament de 
Palafrugell i en tot cas en el futur ja veurem exactament el que el temps ens depara a 
cadascú, jo ja no haig de dir res més. Em preocupa una cosa només, i clar, si hem parlat 
tant de continuïtat, intentarem que l’any que ve sigui diferent el pressupost, perquè si a 
nosaltres ens ha de passar el mateix d’aquí a tres anys i mig, estaríem fotuts després, per 
tant intentarem reajustar més i filar més prim i sobretot, sí que el compromís en quan al 
consens, bé, jo aquí, el compromís que agafo d’intentar millorar-lo, aquí tothom ha parlat 
què hem arribat al govern, en un moment difícil i segurament que no hem tingut el temps 
suficient com per intentar els grans consensos a nivell municipal i per això he dit d’aquest 
pacte local per l’activitat econòmica i la cohesió social és un pacte polític i social, i que aquell 
projecte que jo agafo per intentar treballar plegats en el tema d’un centre d’innovació, centre 
d’escola de negocis, que hem de parlar-ne tots plegats, bé, treballem-ho plegats, però en 
qualsevol cas no serà una cosa que puguem començar a treballar i que pugui ser d’una 
manera immediata, tots sabem que això costarà buscar recursos, però jo sí que us puc dir 
és que com a alcalde prenc el compromís d’intentar mirar de millorar aquests consensos i 
intentar arribar-hi, segurament que en futurs plens ho veurem, en els plens ordinaris que 
hem de treballar, veurem com hi hauran coses on el govern intentarà buscar aquests 
consensos necessaris, crec jo, i aquí si que penso que hi ha una coincidència amb els grups 
que el que toca en aquest moment és una suma d’esforços, i jo en aquest sentit si que vull 
agrair l’opció dels grups que han manifestat el seu vot de l’abstenció i per tant la mà estesa 
per començar i seguir treballant en aquells aquests temes que pensem que poden ser 
importants pel nostre municipi.  Penso que el tema està prou debatut i hem complert força 
els terminis, fins i tot a la Junta de Portaveus vàrem dir que cap a les deu hauríem d’estar, 
són les deu menys dos minuts i penso que ha sigut un ple bastant ordenat amb els temps i 
bastant productiu amb els arguments que cada grup ha volgut posar sobre la taula.  
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vist l’expedient de tramitació de pressupostos, corresponents a l’exercici de 2012. 
 
Vist el que disposen els articles 162 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Vist l’informe emès per l’Interventor de Fons, de data 7 de novembre de 2011. 
 
Vistes les propostes de pressupost de l’Institut municipal d’Esports, de l’Institut de Mitjans de 
Comunicació Pública, del Patronat del Museu del Suro i de l’Institut de Promoció Econòmica 
i Desenvolupament Local. 
 
Atès el dictamen emès per la Comissió Informativa de Règim Interior, Pressupost i Hisenda, 
del dia 9 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU) i el senyor Guerra (PxC), total dotze vots a 
favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les 
senyores Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo 
(PP), total nou abstencions: 
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Primer.- APROVAR inicialment el Pressupost General d’aquest Ajuntament, exercici de 
2012, que resumit per capítols, es detalla: 
 
a) Pressupost de l’Ajuntament 

 
Ingressos Euros

Capítol 1 13.960.753,00 €

Capítol 2 550.060,00 €

Capítol 3 8.789.673,00 €

Capítol 4 4.968.995,00 €

Capítol 5 341.290,00 €

Capítol 6 674.604,00 €

Capítol 7 2.557.844,00 €

Capítol 8 37.864,00 €
Capítol 9 1.634.000,00 €

33.515.083,00 €  
 

Despeses Euros

Capítol 1 11.093.465,00 €

Capítol 2 11.879.305,00 €

Capítol 3 292.015,00 €

Capítol 4 2.219.856,00 €

Capítol 6 5.591.792,00 €

Capítol 7 766.786,00 €
Capítol 8 37.864,00 €
Capítol 9 1.634.000,00 €

33.515.083,00 €  
 
b) Pressupost de l’Institut Municipal d’Esports 
 

Ingressos Euros
Capítol 3 778.100,00 €
Capítol 4 40.300,00 €
Capítol 5 2.400,00 €

820.800,00 €  
 
 

D espeses Euros
Capíto l 1 20.450,00 €
Capíto l 2 731.400,00 €
Capíto l 3 800,00 €
Capíto l 4 66.650,00 €
Capíto l 6 1.500,00 €

820.800,00 €  
 

c) Pressupost del Institut municipal de Mitjans de Comunicació Pública 
 

Ingressos Euros
Capítol 3 48.060,00 €

Capítol 4 40.507,00 €
Capítol 5 60,00 €

88.627,00 €  
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Despeses Euros
Capítol 1 28.595,00 €

Capítol 2 57.632,00 €

Capítol 6 2.400,00 €

88.627,00 €  
 

d) Pressupost del Patronat del Museu del Suro 
 

Ingressos Euros
Capítol 3 13.000,00 €
Capítol 4 71.600,00 €

84.600,00 €  
 

Despeses Euros
Capítol 2 65.300,00 €
Capítol 4 7.300,00 €
Capítol 6 12.000,00 €

84.600,00 €  
 

e) Pressupost del Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell 
 

Ingressos Euros
Capítol 3 83.700,00 €
Capítol 4 290.313,00 €

374.013,00 €  
 

Despeses Euros
Capítol 1 5.700,00 €

Capítol 2 355.313,00 €
Capítol 4 13.000,00 €

374.013,00 €  
 

 
Quedant l'Estat de consolidació del pressupost de la pròpia entitat amb el de tots els 
pressupostos dels Patronats xifrat en 34.563.303,00 EUROS d'acord amb el següent detall:  

 

Ingressos Total 
Capítol 1 Impostos directes 13.960.753,00€ 
Capítol 2 Impostos indirectes 550.060,00€ 
Capítol 3 Taxes i altres ingressos 9.712.533,00€ 
Capítol 4 Transferències corrents 5.091.895,00€ 
Capítol 5 Ingressos patrimonials 343.750,00€ 
Capítol 6 Alienació d'inversions reals 674.604,00€ 
Capítol 7 Transferències de capital 2.557.844,00€ 
Capítol 8 Actius financers 37.864,00€ 
Capítol 9 Passius financers 1.634.000,00€ 

 34.563.303,00€ 
 

Despeses Total 
Capítol 1Despesa de personal 11.148.210,00€ 
Capítol 2 Béns corrents i serveis 13.088.950,00€ 
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Capítol 3 Despeses financeres 292.815,00€ 
Capítol 4 Transferències corrents 1.986.986,00€ 
Capítol 6 Inversions reals 5.607.692,00€ 
Capítol 7 Transferències de capital 766.786,00€ 
Capítol 8 Actius financers 37.864,00€ 
Capítol 9 Passius financers 1.634.000,00€ 

 34.563.303,00 € 
 

Segon.- APROVAR les bases d’execució del pressupost. 
 
Tercer.- EXPOSAR-LO al públic, juntament amb els seus antecedents i justificants, per un 
termini de quinze dies hàbils, mitjançant inserció del corresponent anunci al Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
Quart.- APROVAR inicialment la plantilla municipal i exposar-la al públic pel termini de 
quinze dies hàbils mitjançant inserció en el Butlletí Oficial de la Província, i aprovar la relació 
de llocs de treball i l’organigrama per l’any 2012. 
 
Cinquè.- CONSIDERAR definitivament aprovat el pressupost i la plantilla municipal, en el 
supòsit de que no es presenti cap reclamació durant el termini d’exposició al públic. 
 
Sisè.- REMETRE còpia del pressupost, de la plantilla i de la relació de llocs de treball, 
definitivament aprovat, a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya.  
 
 
En no haver-hi altres assumptes per tractar, s’aixeca la sessió quan són les deu i cinc minuts 
del vespre. En dono fe. 
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